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VELIČKA KRONIKA

VELIKA - Iako je sušno vrijeme “odgodilo” sezonu ambrozije, 
koja svoj vrhunac doživljava u kolovozu, burne alergijske reakcije na 
ubod kukaca napunile su internu kliniku. 
Genetske sklonosti
- Ima jako puno osa, pčela i stršljena čiji ubodi preosjetljive osobe 
mogu i životno ugroziti. Nema dana da nam se netko ne pojavi s 
burnim reakcijama poput oticanja usana, jezika zbog kojih dolazi do 
gušenja, oteklina na mjestu uboda te u stanju šoka - kaže dr. Višnja 
Prus. 
Kako navodi, posebno su ljeti kada veći dio vremena provodimo vani 
ugrožene osobe koje nose genetske sklonosti prema alergijama. Oni 
bi se, ako su već ranije imali reakcije, morali konzultirati s liječnikom 
i tijekom zimskih mjeseci na koji se način zaštititi, uza sebe imati pribor za prvu pomoć, ne boraviti sami u prirodi i obvezno 
imati mobitel pokraj sebe kako bi mogli nazvati Hitnu pomoć. 
- Ne želimo li biti na meti kukcima - savjetuje liječnica - pri izlasku van treba izbjegavati žarke boje jer ih insekti “brkaju” s 
cvijećem. 
Paziti na djecu
Također treba izbjegavati žestoke mirise, a ako se nose sendviči na izlet prije konzumiranja pogledati nije li na njima kukac. 
Naime, vrlo su česta stanja u kojima ljudi “pojedu” osu i dovedu vlastiti život u pitanje. 
Što se tiče same ambrozije, već alergične osobe imaju blaže tegobe koje rješavaju terapijom. Koncentracija nije trenutačno 
visoka kakva se očekuje sredinom i koncem kolovoza, ali svakako treba pripaziti. Posebice roditelji neka pripaze na djecu kod 
koje je utvrđeno čak 20 posto preosjetljivosti.
 Dakako, opasnu “partizanku” treba pokositi. Ne samo zbog kazni, već zbog zdravlja. 
Na žalost, od te alergije nitko nije siguran.

9.8.2007
SUŠA PREPOLOVILA UROD NA POLJIMA NOVOGRADIŠKOG I POŽEŠKOG KRAJA, ŠTETE ĆE SE MJERITI DESETCIMA 

MILIJUNA KUNA

Propaloj ljetini prijeti i najezda voluharica 
TRENKOVO/ - U plodnim nizinama zlatne Požeške doline ni najstariji 

ne pamte sušu tako katastrofalnih razmjera kao što je ovogodišnja. Razmjeri 
šteta dali su se više nego dobro naslutiti već za žetve ozimih kultura, poput 
ječma i pšenice koji su zbog oskudice vlage u ključnim razdobljima nalijevanja 
zrna podbacili prinosom na poljima seljaka između 20 do 30 posto. Proizvođači 
šećerne repe u općini Velika ne skrivaju očaj, jer im je više od polovice korijena 
repe zbog suše potpuno atrofiralo, a na preostali dio uroda koji se uspio održati 
navalile su prave najezde štetočinja, uglavnom voluharica i poljskih miševa.
“Ove godine pod šećernom repom imam više od 20 jutara, a danak zbog suše 
više je nego vidljiv. Na velikim površinama pod tom inače isplativom kulturom, 
lišće je potpuno spaljeno, a plod potpuno nerazvijen. Prije mjesec i pol dana na 
teren je izišla komisija za procjenu šteta od elementarne nepogode, te procijenila 
podbačaj uroda od 30 posto. Kiša ovdje na području Trenkova nije pala više od dva mjeseca i šteta je sada daleko veća”, ističe 
Ivan Tomljenović, ratar iz Trenkova, koji obrađuje više od 80 jutara zemlje i lani je bio rekorder u proizvodnji upravo šećerne 
repe s prinosom od čak šest i pol vagona po hektaru. On, ali i dobar dio tamošnjih naprednih poljoprivrednih proizvođača, 
kupio je sustave za navodnjavanje, no bogati izvori vode koji nikada nisu zakazali, ovoga su ljeta potpuno presušili! Štete trpe 
i mladi nasadi vinove loze i voćarskih kultura koje se mora podsađivati. Nestašicu vode strahovito trpe i povrtlarske kulture 
koje zbog slabijeg uroda i sitnijeg ploda ovo ljeto nemaju prave ekonomske računice, a ni kupci nisu ravnodušni, jer cijene na 
tržištu rastu.
Čak i uvijek rentabilan i otporan duhan osjeti posljedice suše, a potvrđuju nam to i “duhandžije” kojih je na selima Požeške 
kotline više od 1.100 u kooperaciji s “Hrvatskim duhanima”. “Iako se duhan još uvijek dobro drži, donji listovi su u većine 
biljaka sprženi, požutjeli, a stabljike su niske i siromašnije listom nego što je to tijekom standardnih godina. U procesu 
sušenja u sušnicama takav list ponovno pozeleni i ne daje kvalitetu kakvu priželjkujemo”, kaže Kruno Tomljenović, student 
agronomije i proizvođač duhana. Stanje je katastrofalno i u novogradiškom kraju gdje se proglašenje elementarne

Sezona ambrozije ‘odgođena’, povećan broj reakcija na ubode kukaca 



DOĐITE U VELIKU MOJU

 Velika malo je slavonsko mjesto, 
 u njemu pjesma čuje se često. 

 Ljepote njene su poznate svima, 
 jer Velika najljepšu prirodu ima.

 Dođite jednom u Veliku moju,
 s nama dočekati slavonsku zoru. 

 Sve će Vas Velika primiti rado, 
 jer u njoj je veselo staro i mlado. 

 Velika goste u veselju prima, 
 dok vino se toči, a tambura svira...

 Toni Marinić
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Biskup Škvorčević upozorava na zapuštenu Slavoniju

Svjedoci smo kako pojedini dijelovi naše domovine, 
Bogu hvala, napreduju i kako zbog ulaganja u gospodarstvo 
ima sve više kruha, ali smo jednako tako svjedoci da je ovaj 
dio naše lijepe domovine, Slavonija, zbog nejednakosti u 
podijeljenom kruhu zapušten i osjeća se kako je dostojanstvo 
ovdašnjih ljudi upitno kazao je među ostalim požeški biskup 
msgr. dr. Antun Škvorčević na slavlju Tijelova u Požegi.
Biskup je podsjetio da se Crkva zauzima za pravednu raspodjelu 
dobara jer samo tako se može iskazati dostojanstvo svakom 
čovjeku. Dodao je da se očekuje od svih koji su odgovorni 
u svim razinama javnog života, da budu osjetljivi na pravednost, a tu osjetljivost najtočnije ćemo imati, 
istaknuo je, ako jedni drugim pristupimo s onih pozicija s kojima je Isusu Krist pristupao svakom čovjeku.
Upozorio je da ne smijemo dopustiti da kao narod gubimo pamćenje i sjećanja pa onda više dobro ne 
pamtimo ni naše branitelje ni događaje u kojima smo postali zemlja slobode i dostojanstva, ali ne pamtimo 
ni Božju dobrotu i njegovu nazočnost među nama. Budemo li izgubili ta sjećanja, postat ćemo siromašna 
zemlja, narod i pojedinci, upozorava biskup.
10.08.2007.                            SV.LOVRO

Proslava blagdana zaštitnika Požeške biskupije i njezina Caritasa

POŽEGA – Radosna sam i sretna kada mogu pomoći drugom čovjeku, pogotovo ako je on u kakvoj 
teškoj životnoj situaciji. 

Euharistijska postaja 
To me na poseban način ispunjava. Unatoč tomu što sam 
zaposlena, nađem vremena da ispečem pokoji kolač za 
naš Caritas i obiđem potrebite – ističe Željka Pijević, 
voditeljica i volonterka župnoga Caritasa u Vidovcima. 

Ona se 10.08. s volonterima iz cijele Požeške biskupije, 
kojih ima više od 250, našla na proslavi blagdana Sv. 
Lovre, zaštitnika biskupije i njezina Caritasa. Bila je 
to ujedno euharistijska postaja Caritasovih djelatnika u 
pripravi za Drugi biskupijski euharistijski kongres, na što je u uvodnom dijelu slavlja podsjetio požeški 
biskup msgr. Antun Škvorčević. 
On je predvoditelja slavlja, gospićko-senjskog biskupa Milu Bogovića, zamolio da Isusovu nekrvnu žrtvu 
na oltaru sjedini s Lovrinom žrtvom života i svim nevoljama, stradanjima, progonima i siromaštvom ljudi 
požeškoga kraja i čitave biskupije kako bi sva naša trpljenja i nevolje dobili smisao po Isusovoj smrti i 
uskrsnuću.
Pomoć drugima
– Molimo se osobito za one koje teško pogađa dugotrajna suša i ugrožava im gotovo cijelu ljetinu. Sveti 
Lovro pomagao je da kiša koja je počela padati, natopi našu žednu slavonsku zemlju – kazao je požeški 
biskup. 
Biskup Bogović pozvao je nazočne da nasljeduju sv. Lovru, koji je poučavao da je smisao života u 
darivanju drugomu, a to je poslije misnoga slavlja navijestio i Caritasovim djelatnicima, kojima je 
govorio o kršćanskom svjedočenju ljubavi kao bitnoj sastavnici poslanja Crkve. Poseban susret nakon 
mise imali su izvanredni djelitelji svete pričesti i stipendisti biskupije, kojih je u prošloj školskoj godini 
bilo 60. Biskupija će stipendiranje nastaviti i u novoj akademskoj i školskoj godini. 



DIRTY OLD FESTIVAL
Još jednom je Dirty old festival potvrdio kako je riječ o najvećem malom festivalu u Hrvatskoj jer se na njegovom osmom 

izdanju tijekom dvodnevnog trajanja prošlog vikenda okupilo 
više tisuća poklonika alternativne glazbe. Tome se zasigurno 
pomogao i sami izbor bandova koje je organizator DOF-a Igor 
Banjanin okupio ove godine u Velikoj jer je među petnaestak 
imena bilo i onih sa velikom međunarodnom reputacijom. Među 
njima je svakako najveće ime bio kanadski trio «Nomeansno», 
koji već tridesetak godina žare svjetskom postpunk scenom, te 
iako danas već i vremešni, pokazali su koliko još ima energije 
u njihovim nastupima. Iz daleke Argentine došli su «Karamelo 
santo» trenutno jedan od najpopularnijih bandova Južne Amerike 
koji su svojim punk-ska-reggea svirkom rasplesali veličke livade 
gdje se tradicionalno održava DOF. Iz San Francisca su doputovali 
su «La Plebe», iz Španjolske «The Locos» i «Obrint pas», gosti 
iz Srbije bili su «Mitesers» i «Atheist rap» dok je hrvatsku rock 
scenu predvodilo «Hladno pivo». «Uspjeli smo i ove godine okupiti 
respektabilna imena, a da je više financija bilo bi i još zvučnijih 
imena koje su zainteresirani za nastup na DOF-u. Tako već za 
iduću godinu, naravno ako ne iskrsnu neko problemi, mogu najaviti dolazak i Bad religiona, koji dosada noisu nikada nastupali u 
ovom dijelu Europe», najavio je Igor Banjanin. DOF je danas zasigurno najveći open air festival u Hrvatskoj, kojem dodatnu draž 
čini mogućnost kampiranja, tako da se u Velikoj i ove godine okupio veliki broj poklonika alternativne glazbe

OSMI DIRTY OLD FESTIVAL U VELIKU PRIVUKAO PUBLIKU IZ CIJELE HRVATSKE
Tisuće kampera uživalo na koncertima podno Papuka 

“Sex, drugs, rock ‘n’ roll” - tim se riječima može najbolje ukratko opisati ovogodišnji Dirty old festival, koji je 
osmu godinu zaredom napunio nekoliko livada podno Papuka kamperima iz svih krajeva Hrvatske i inozemstva. 
U dva je festivalska dana pozornicom DOF-a prošlo nekoliko desetaka bendova iz svih krajeva svijeta, čak i iz 
Argentine. No, ono što Dirty old festival čini toliko privlačnim 
vjerojatno nisu samo bendovi, unatoč gostima zvučnih imena, 
nego kampiranje, druženje uz logorsku vatru, roštiljanje te 
neizostavni hektolitri piva, a sve to u gotovo bajkovitom krajoliku.
Kako bi se zauzelo što bolje mjesto na pripremljenim livadama, 
nemali je broj kampera došao još u četvrtak, iako je program počeo 

tek u petak poslijepodne, kada 
je i stigao veći dio posjetitelja.
Poslijepodnevna je svirka u 
petak, prvog dana festivala, 
završila energičnim nastupom 
španjolskog benda The 
Locos koji su ska ritmovima, 
uz osebujan scenski nastup, 
rasplesali publiku. Te se večeri 

istaknuo Atheist Rap, popularni punk-rockeri iz Srbije, koji su uz poznate hitove, poput “Wartburg limuzine”, dobrano 
zagrijali atmosferu. Nakon bendova, do zore su svirali DJ-evi, kao i u subotu
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Tek je sutrašnje jutro pokazalo kakav je bio provod. Nakon izvlačenja iz šatora, automobila i 
vreća za spavanje, uslijedilo je “bauljanje” livadom s četkicom za zube, potraga za bocom obične vode 
i pješačenje do prvog kafića zbog šalice kave. Sa svih su se strana iz šatora izvlačile čupave i pospane 
glave, dok su neki, zbog pijanstva, zaspali gdje god da su legli - na livadi, u automobilima, pokraj ceste...
Mnogi su osvježenje tog jutra ili poslijepodneva, ovisno o tome kada su se razbudili, potražili na 
obližnjim bazenima u Velikoj. Tek desetak minuta pješice udaljeni od mjesta gdje se održava DOF, 
bazeni su ugostili većinu posjetitelja festivala. Sunčanje, ledena voda i lječarenje na ručnicima 
upotpunili su festivalsku atmosferu i mnogima pomogli da se oporave i pripreme za idući koncert.
Subotnja je večer donijela još više bendova i još ska ritma koji je obilježio ovogodišnji festival. Publiku su zabavljale grupe 
“Karamelo santo”, “FNC Diverzant” i drugi, a neizostavno “Hladno pivo”, po već ustaljenom običaju, oduševilo je publiku.
Uz sitne nedostatke, cjelokupna je organizacija ipak za svaku pohvalu, čemu svjedoči činjenica da je DOF iz godine 
u godinu sve posjećeniji, ali i sve skuplji.
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Hrvatska slavi Dan pobjede
Hrvatska obilježila 12. obljetnicu vojno-redarstvene operacije Oluja, u 

kojoj je, nakon pet godina srpske okupacije, oslobođen grad Knin i najveći 
dio hrvatskog teritorija.

Olujom su ujedno stvorene pretpostavke za završetak rata u Hrvatskoj i Bosni i 
Hercegovini te za mirnu reintegraciju hrvatskoga Podunavlja u ustavno-pravni poredak RH. 
Posebno oduševljenje diljem Hrvatske izazvalo je oslobađanje Knina, 
dugogodišnje središte i simbol srpske pobune, koja je započela u ljeto 
1990. godine, blokadom hrvatskih prometnica, da bi s vremenom prerasla u 
zvjerske napade na hrvatske gradove i sela te ubijanje i protjerivanje nesrba. 
Lokalnim Srbima u tome je pomoć pružala tzv. Jugoslavenska narodna 
armija, čije su snage i naoružanje pristizali iz Srbije i Crne Gore. 
Iako skrivana iza fraze o navodnoj ugroženosti Srba, priroda pobune 
pokazala se isključivo velikosrpskom, što je potvrdilo stvaranje 
paradržave, tzv. RS Krajine, s namjerom priključenja Srbiji. 
Višegodišnji pokušaji da se na miran način reintegriraju okupirani prostori bili su 
bezuspješni, a predstavnici pobunjenih Srba samo su dan prije početka Oluje u 
Ženevi odbili još jednu ponudu hrvatskih vlasti da se problem riješi mirnim putem. 
Za Hrvatsku politički i gospodarski neodrživo stanje promijenila 
je Oluja, koja je započela je u petak, 4. kolovoza, u 5 sati ujutro. 
U svega 84 sata hrvatske vojne i redarstvene snage oslobodile su nešto 
manje od 10,5 tisuća četvornih kilometara, odnosno gotovo petinu države. 
Pred napredujućim hrvatskim snagama, iz Hrvatske su u Srbiju i dijelove BiH pod srpskom 
okupacijom izbjegle tisuće lokalnih 
Srba, što je otvorilo brojne rasprave 
u hrvatskoj i međunarodnoj javnosti. 
Srpska strana uvjeravala je da se radilo 
o spontanom odlasku, no dokumenti i 
videozapisi govore da je to bio dobro 
pripremljen i uvježban odlazak. 
Hrvatski je Sabor lani donio Deklaraciju 
o Oluji, kojom je tu operaciju 
označio kao odlučujuću bitku, koja 
je Hrvatskoj donijela mir i slobodu, 
trajno promijenila odnose vojnih snaga 
u BiH te srušila mit o snazi, junaštvu 
i nepobjedivosti srpske vojske. 
Sabor je pozvao na čuvanje sjećanja na 
Oluju, koje treba sadržavati i pravo na 
sustavno i slobodno istraživanje tamnih 
strana te i svih drugih ratnih operacija. 
Haško tužiteljstvo je za kršenje 
ratnog i humanitarnog prava 
tijekom i nakon Oluje optužilo 
hrvatske generale – Antu Gotovinu, 
Mladena Markača i Ivana Čermaka. 
Obljetnicu Oluje državni vrh i ove 
godine obilježava na središnjoj 
svečanosti u Kninu, koja će započeti 
polaganjem vijenaca na Gradskom 
groblju, nakon čega će se, u vojarni 
Kralj Zvonimir, svečano postrojiti 4. 
gardijska brigade, te podići državni 
stijeg na Kninskoj tvrđavi. 
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Na bazene u Veliku čak i iz Dalmacije
VELIKA - Zbog financijskih problema i dugovanja od 60-ak milijuna kuna, sve donedavno ovogodišnji 

rad Zdravstveno-rekreacijskog centra “Toplice” u Velikoj bio je upitan. No zahvaljujući zakupu, bazeni su 
u punoj funkciji, a spas od ljetnih vrućina i visokih dnevnih temperatura uz bazene u Parku prirode Papuk 
zna potražiti i nekoliko tisuća 
posjetitelja iz cijele Slavonije.
Tako je prošloga vik-
enda osvježenje u Ve-
likoj potražila Gorana 
Samardžija iz Nove Gradiške.
- Dolazim tu kad god mi se 
ukaže prilika. Lani sam bila 
češće. Lijepo je ovdje. Priroda 
je prekrasna, a okoliš uredan. 
Bazeni su stvarno čisti i nemam 
prigovora. Ima se gdje naručiti 
‘klopa’, jednom riječju, sve je 
super - kaže Gorana, a slično 
misli i Ivan Kunješić iz okolice 
Bjelovara, koji je u Požegi stu-
dirao pa se i danas tu rado vraća.
- Nemam većih prim-
jedbi. Jedino mi se čini da 
je ulaznica malo skupa, 
no s druge strane, sve je super pa onda čovjek ni ne gleda na to. Najviše mi se sviđa priro-
da i okoliš. Malo gdje je ovako lijepo, zato bih svakom preporučio da tu dođe - kaže Ivan.
Za mnoge su Veličane bazeni, doznajemo od Ane Pirović, dobar nadomjestak za more. 
- Vrlo često dolazim na bazene. Oni za mene nisu samo mjesto za kupanje već i za odmor i 
druženje. Za nas bazeni puno znače, a da ne govorim koliko bi sve bilo pusto da ne rade. Ne 
znam gdje bi ovi mladi onda mogli ići. Možda bi malo trebalo poraditi na obogaćivanju sadržaja, 
no i ovako je zanimljivo. Tu su blizu igrališta za odbojku na pijesku. Za najmlađe neplivače radi 
škola plivanja. Ma mislim da bi bila velika šteta da su ove godine ostali zatvoreni - kaže Ana. 
Za općinu Velika, koja se i sama nalazi u nezavidnom položaju, ba-
zeni su, tvrdi načelnik Vlado Boban, pokretač razvoja turizma.
- Uz potencijale koje nudi Park prirode Papuk, bazeni su dobar temelj za razvoj turizma u ovom kraju. 
Naravno, u turističku bi ponudu trebala biti uključena i obiteljska gospodarstva sa svojom gastroponudom, 
biciklističke staze i slično. Za to bi trebala bolja koordinacija između udruga i turističke zajednice Velika, ali 
i svih koji su na neki način uključeni u turizam. Zapravo bilo bi dobro napraviti kalendar zbivanja na ovom 
području, što bi zasigurno neke posjetitelje ponukalo da tu ostanu i duže, a ne samo u prolazu - kaže načelnik 
općine, dodajući da bez hotela i smještajnih kapaciteta nema ni kvalitetnijih pomaka u razvoju turizma. 
Potencijale veličkog kraja prepoznala je i tvrtka Uni-tel iz Slavonskog Broda, koja je ove godine zaku-
pila bazene, a kako doznajemo od voditelja bazena Josipa Lazića, zainteresirana je i za njihovu kupnju.
- Danas gostima nije dovoljno dati samo sunce i toplu vodu. Oni moraju dobiti kvalitetnu gastropo-
nudu, ali i druge zanimljive sadržaje. Velika je uistinu bogodana za turiste, no treba bolje iskoristiti sve 
blagodati koje je priroda dala ovom kraju. Zato je tu važna i dobra promidžba, ali i jedan hotel koji bi 
mogao primiti pojedine turističke grupe od 50-ak posjetitelja. Upita za smještaj imamo čak iz Dalmacije. 
Zainteresirani smo za kupnju bazena i svakako ćemo pratiti sve što se događa s toplicama u stečaju.
Kako se zadovoljni gosti uvijek vraćaju tamo gdje im je dobro, iz godine u godinu sve je više onih koji dol-
aze u Veliku, uživajući u gostoljubivosti domaćina, ali i ljepoti veličkih termalnih bazena u Parku prirode 
Papuk.
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Požeški se šumari počinju baviti i vinogradarstvom 
Požeška Uprava Hrvatskih šuma pokraj 

svojih redovitih djelatnosti počinje se baviti i 
jednom novom djelatnošću vinogradarstvom. 
Prošle godine zasadila je dva hektara vinograda 
u kutjevačkom vinogorju, jednom od najboljih 
svjetskih lokaliteta za uzgoj vinove loze, i to na 
površinama iznad svoga rasadnika Hajderovac. 
Ovo proljeće sve je spremno za sadnju šest 
hektara vinograda iznad sela Češljakovci.
Hrvatske šume već imaju vinograde u nekim 
svojim upravama, najveću površinu ima 
vinkovačka uprava u Iloku. Taj je vinograd 
posađen još prije rata. Ima nešto i zagrebačka 
uprava i sisačka uprava, dok se za sadnju priprema 
i našička uprava. Razlog zbog kojega smo se mi u požeškoj upravi odlučili na sadnju vinograda taj je što imamo 
svu potrebnu mehanizaciju kojom se koristimo u svojoj rasadničkoj proizvodnji pa ne moramo ništa uložiti u 
kupnju nove, a imamo i ljude koji više ne mogu raditi na teškim poslovima u šumi pa ih na taj način zbrinjavamo.
Trenutačno je takvih radnika od 30 do 40, a oni inače već rade neke lakše poslove, primjerice izrađuju drvenu galanteriju, 
odnosno drvene klupe, stolove i slično obrazložio je Marijan Aladrović, upravitelj požeške Uprave Hrvatskih šuma.
Kako u požeškoj Upravi za sada nema stručnjaka za vinogradarstvo, angažirala je vanjskoga stručnog 
suradnika pod čijim je vodstvom posadila prve vinograde. I dok su u Kutjevu cijelu površinu zasadili 
graševinom, iznad Češljakovaca pokraj graševine posadit će se zweiglet i cabernet sauvignon.
Površine za tu sadnju pripremljene su još prošle jeseni. Kako pogodnih površina za sadnju vinograda ima još, požeška 
Uprava najavljuje da bi u konačnici mogla imati 15-ak hektara vinograda zasađenih najtraženijim bijelim i crnim 
sortama. Za sada požeški šumari nemaju ambicija i planova proizvoditi vina, već će prodavati uzgojeno grožđe.

Skinuta  hipoteka
11.07.2007.

Općina Velika otplatila dugove Centar banci, a posrijedi je 1,4 milijuna kun
Općina Velika isplatila je ovih dana zadnju kunu duga Centar banci, koja je zbog duga od 1,4 milijuna 

kuna stavila hipoteku na 95 općinskog vlasništva, u kojem su i oba velička groblja, seoski križ, potoci, 
livade, šume, ceste, oranice te dvije stambene zgrade. U tijeku je, kako nam je kazao općinski načelnik 
Vlado Boban, skidanje hipoteke s tog općinskog vlasništva. 

Taj zasad jedinstven slučaj, javnosti je otkrio Večernji list u lipnju prošle godine. A sve je počelo kada 
je Općina 2005. godine tvrtki Kamen-Ingrad u većinskom vlasništvu Vlade Zeca, izdala 11 mjenica ukupne 
vrijednosti 1,416.000 kuna, koje su zatim proslijeđene na eskontiranje 
Centar banci. 

Kako banka nije uspjela potpuno naplatiti ni prvu mjenicu koja 
je na naplatu došla 25. travnja, pokušala je to učiniti blokadom računa 
Kamen-Ingrada. Budući da je taj račun bio blokiran još od lipnja 2004. 
godine pa se s njega nije mogla naplatiti, Centar banka pokušala se 
naplatiti s računa Općine Velika, koja je izdala mjenice. Međutim, kako 
je s toga računa naplatila samo 269.690 kuna, banka se odlučila na 
ovrhu koja je u gruntovnu knjigu zabilježena u ožujku prošle godine. 

– Skidanje hipoteke bio nam je prioritet otkad je prošlo ljeto 
ustrojena nova općinska vlast jer je Centar banka prijetila da će sve početi prodavati. Svota od 1,4 milijuna 
kuna skidana je s računa zadnjih godinu i pol dana. Sada konačno možemo početi realizirati neke projekte 
koji su morali čekati jer ništa nismo mogli početi raditi zbog opterećenosti hipotekom općinskog zemljišta. 
Prvi projekt bit će uređivanje dječjeg vrtića, u kojem je bilo problema s grijanjem i curenjem vode, te 
uređivanje igrališta dječjeg vrtića. Projekt je vrijedan 800.000 kuna, a novac je pribavljen iz programa EIB2 
Ministarstva mora, turizma, prometa i razvitka – ističe načelnik Boban.
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VINOGRADARSTVO

Za prošlogodišnju berbu 50 lipa po kilogramu
KUTJEVO – Kako su dobrim poslovnim 

rezultatima u proizvodnji i prodaji vina pridonijeli 
i naši kooperanti koji imaju oko 450 hektara 
vinograda, odlučili smo da im prije početka 
ovogodišnje berbe isplatimo još 30 do 50 lipa po 
kilogramu otkupljenog grožđa iz prošlogodišnje 
berbe – najavio je Ivica Perak, član uprave Kutjeva 
d. d., na sastanku s članovima kaptolske Udruge 
vinogradara, vinara i voćara. 

Kako je oko 400 kooperanata za prodano 
grožđe već davno isplaćeno, do 15. ožujka ove 
godine, takvo što nisu očekivali, posebno zato što 
je prošlogodišnja prosječna otkupna cijena grožđa od 5,03 kune bila znatno veća nego godinu dana prije 
kada je grožđe bilo znatno slabije kvalitete. 

Nisu se nadali – Nisam se tomu uopće nadao i ostao sam malo zatečen, ali u svakom slučaju to je 
dobar potez. Razmišljalo se i o nekakvu avansu za berbu koji bi se poslije vraćao, ali ovo je puno bolje i 
dobro će nam doći za organiziranje berbe – kazao je Ivica Jurčić, kooperant kutjevačkoga kombinata i član 
kaptolske udruge.

Kutjevo najavljuje da će takav oblik nagrađivanja kooperanata postati praksa samo što će naknada 
ovisiti o uspješnosti vinogradarsko-vinske godine, odnosno poslovnim rezultatima, za koje se ipak nadaju 
da će biti još i bolji. Najavljuje se i korekcija otkupne cijene, za koju se još ne zna kolika će biti, ali u 
svakom slučaju neće biti niža. 

Kako u općini Kaptol kombinat ima 81 kooperanta, odnosno 122 hektara, rečeno je da će se i dalje na 
tom području nastojati poticati sadnja vinograda jer su obje strane zadovoljne do sada učinjenim.

Vinske ceste Kooperanti su posebno zadovoljni jer sva zaštitna sredstva mogu nabaviti u Kaptolu, 
i to s odgodom plaćanja do 30. studenoga bez kamata. Ovom prigodom dogovorena je i suradnja udruge 
i Kutjeva d. d. na projektu vinske ceste, a najavljeni su i zajednički izleti po vinskim cestama drugih 
država.

Udruga uzgajivača simentalskog goveda
27.07.2007

Preko četrdesetak pred-
stavnika seljačkih udruga 
Austrije došlo je 27.07. u 
Požeški kraj kako bi uzvra-
tili posjet članovima udruge 
uzgajivača simentalskog 
goveda Požeštine. Jučer su 
se gosti iz Austrije upoznali 
sa Požegom i njezinim po-
vijesnim znamenitostima 
te bili primljeni u Požeškoj 
biskupiji, a tijekom današnjeg 
prijepodneva obišli su Janko-
vac te poslijepodne obiteljsko 
poljoprivredno gospodarsko 
Kovačević u Poloju te završiti 
u podrumu Ive Enjingija.
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07-08.07.2007. „INDEPENDENT“ – POŽEGA

2. MOTO SUSRETI VELIKA PORED POŽEGE
U organizaciji MK „Independent“ iz Požege,07.07.2007. i 08.07.2007. godine održani su moto 

susreti  u Velikoj pokraj Požege , na mjestu vojnog 
tabora na Poljanicama.Moto susret je zamišljen kao 
jedno veliko okupljanje zaljubljenika u motocikle 
iz cijele naše zemlje ,ali su se odazvali gosti i iz 
susjednih zemalja.Okupilo se oko tisuću posjetitelja 
koji su došli na svojim prometnim ljubimcima na 
dva kotača koji su bili velika atrakcija.Nije izostala 
niti  gastro ponuda kao i nastupi raznih bendova.Što 
drugo reći nego „Vidimo se nagodinu na 3 susretima“ 
uz sve pohvale organizatoru.
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Snažno olujno nevrijeme praćeno jakim vjetrom i grmljavinom zahvatilo je 23.08.2007. iza 19,00 
sati dijelove Požeške kotline. Najveće udare vjetra pretrpjela su naselja Milanovac, Krivaj, Trenkovo, 
Vetovo. Lukač i Venje gdje su gotovo orkanskom snagom nošeni crjepovi sa obiteljskih i gospodarskih 
zgrada, lomljena čitava stabla a zasigurno da će velike štete biti i na poljoprivrednim površinama. Tako je 
u Trenkovu oštećeno krovište na desetak objekata, jedno stablo se urušilo i na obiteljsku kuću, dok je od 
odlomljenih grana i stabala stradalo i nekoliko automobila. Izuzetno teško stanje je u Vetovu, gdje su prema 
riječima kutjevačkog gradonačelnika Ante Pavkovića oštećeni brojni objekti. «Gotovo 50 posto kuća u 
Vetovu pretrpjelo je štetu a nekim kućama su doslovce odnijeti krovovi i štete će sigurno biti velike. Ljudi 

tvrde da nije bila riječ o vjetru već pijavici, što 
je vidljivo po putanje nevremena koje prošlo 
uzdužno čitavom Požeškom kotlinom», 
izjavio je Ante Pavković. Još sinoć su teren 
izašli pripadnici Javne vatrogasne postrojbe 
Požege te brojnih DVD-a koji su sanirali 
najteže oštećena krovišta, a prvi razmjeri 
oluje saznati će se tek tijekom današnjeg 
dana. Tijekom nevremena dio Požeške kotline 
ostao je bez struje zbog pokidanih stupova i 
vodova, tako da su neka naselja i tijekom 
24.08.2007. bila bez električne energije.
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PRENOĆIŠTE “DENIS”
RADOVANCI - VELIKA

Boro Lončarević
Tel: 098 362-331
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NESTAŠICA PITKE VODE U SLAVONIJI: 

Jedni kubure s presušenim seoskim bunarima, drugi 
sa slabim pritiskom i suhim slavinama

Rekordno visoke temperature koje su polovinom srpnja poharale Slavoniju, ali i cijelu Hrvatsku, prouzročile 
su, između ostalog, i probleme s opskrbom kućanstava pitkom vodom. Žega je nakon prolaska ciklone ovog tjedna, 
doduše, popustila, no sudeći prema najavama meteorologa temperature će ponovno rasti pa će se i problemi s 
vrućinom vratiti. Kako je stanje s vodoopskrbom bilo kritično u vrijeme kad su temperature dosezale i 40 stupnjeva 
Celzijevih 

U POŽEŠTINI UVEDENE MJERE ŠTEDNJE
Stanje s pitkom vodom bilo je kritično i u Požeško-slavonskoj županiji. No, zahvaljujući mjerama štednje 

situacija u vodoopskrbi Požeštine se ipak normalizira. Stalni apeli potrošačima da racionaliziraju potrošnju, odnosno 
da ne peru svoje metalne ljubimce i ne zalijevaju vrtove i cvjetnjake pitkom vodom iz vodovoda, ali i najava da će 
se “neposlušni” novčano kazniti s 20.000-100.000 kuna ipak su urodili plodom. Takvo upozorenje je stiglo u vrijeme 
najvećih vrućina, na posljednjoj sjednici Zapovjedništva zaštite i spašavanja Požeško-slavonske županije, na kojoj su 
ujedno donesene i mjere u slučaju daljnjih nepovoljnih hidroloških prilika. Razina podzemnih voda sada je s gotovo tri 
metra pala na jedva 80 centimetara, a svoju su izdašnost smanjila i glavna izvorišta, i to izvorište Veličanke sa 120 na 22 
litre vode u sekundi te Stražemanke s 55 na 29 litara vode u sekundi. Malo kiše koje je palo nije bitno popravilo stanje.
- Potrošači su koliko-toliko poslušali apele, no i mi smo se maksimalno angažirali na otklanjanju kvarova 
kako bi gubici vode bili što manji. Uz to, stalno radimo na balansiranju sustava, tako da onim potrošačima 
koji u određenom vremenu imaju manje vode to razdoblje bude što kraće - objasnio je direktor Kolić 
dodajući da je i zahvaljujući redovnoj opskrbi električnom energijom, stabilnost u opskrbi vodom dobra.
Problema u opskrbi vodom iz vodovoda bilo je, međutim, s prigradskim naseljima na višim predjelima koja se 
vodom opskrbljuju iz cisterni jer im bunari nemaju dovoljno vode. Ipak, stanje je ovih dana nešto bolje- Iako se 
nalazim na višem predjelu grada, nemam problema. Pritisak je, doduše, slabiji, no vode ima. Što se tiče zalijevanja 
vrta, ni tu nemam problema jer imam bazen u koji skupljam kišnicu. Zna se tu nakupiti i do tri, četiri tisuće 
litara vode. Zapravo, isključivo i zalijevam vrt tom vodom jer mi je ona iz vodovoda preskupa za te poslove 
- kaže Ivan Šimašek iz Požege. Slična je situacija i kod Drage Skuzina na drugom dijelu grada, u Jagodnjaku, 
koji također za zalijevanje cvjetnjaka koristi vodu iz bunara, dok slab pritisak rješava priručnim hidroforom. 
Po njemu, ljudi bi ipak trebali više poštovati odluku o racionalnoj potrošnji vode kako bi je svi imali dovoljno.
Nepovoljne hidrološke prilike, doznajemo dalje od Mihaela Polaka, voditelja vodnogospodarske ispostave “Orljava Londža”, 
i te kako utječu na razinu vodotoka koje je sada nužno češće kontrolirati zbog ribljega fonda u njima jer su moguća uginuća riba.
- U odnosu prema prethodnom tjednu, vodostaji su niži i do deset posto u Orljavi kod Pleternice, 
ali i Veličanke u Velikoj. Hrvatske su vode odredili i lokalitete za korištenje tehničke vode za 
Požegu, Veliku, Kutjevo i Pleternicu koja može služiti za sve potrebe osim za piće - kaže Polak.
Iako je stanje u vodoopskrbi ipak nešto bolje nego prošlog tjedna, Zapovjedništvo zaštite i spašavanja, doznajemo 
od požeško-slavonskog župana Zdravka Ronka, donijelo je i niz mjera u slučaju još nepovoljnijih hidroloških prilika 
koje se očekuju u idućem razdoblju. Tako će se, doznajemo, pojačati nadzor 
crpilišta, izvorišta i cijele vodovodne mreže radi sprječavanja zloporaba i 
eventualne krađe vode, vršiti pojačane kontrole zdravstvene ispravnosti vode 
te angažirati dodatne službe za otklanjanje kvarova na vodovodnoj mreži. Uz 
to, pripremit će se i plan za povećane potrebe prijevoza cisternama, organizirati 
pružanje povećane pomoći starijim osobama kako se ne bi izlagale nepovoljnim 
vremenskim prilikama te pojačati nadzor nad provođenjem odluke o zabrani 
loženja vatre na otvorenom budući da je opasnost od požara također vrlo velika. 
Tako bi cisterne bile angažirane za dopremanje vode domaćinstvima kojima je 
voda potrebna. I dalje se stanovnici Požeštine pozivaju na racionalno korištenje 
vode i maksimalnu štednju kako bi se potrošnja smanjila te izbjegle mjere 
redukcije i isključivanja potrošača.

Požeština: Zavod za javno zdravstvo upozorava
“Ako zbog nedostatka vode iz vodovoda građani žele koristiti vodu iz 

svojih zdenaca i bunara, preporučujemo da prije korištenja vodu donesu na 
analizu u Ekološki laboratorij Zavoda za javno zdravstvo. Voda iz privatnih 
zdenaca može se koristiti u svrhu osobne higijene, no prije korištenja te vode 
za piće obvezno je izvršiti dezinfekciju Izosanom G, u količini od dva grama 
po kubnom metru vode”, stoji u priopćenju što ga je Zavod za javno zdravstvo 
Požeško-slavonske županije ovih dana uputio građanima Požeštine.(V.R.)
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Prosvjed u Dragi                28.08.2007. 

Tekija samo uzima a ništa ne ulaže u velički kraj
U naselju Draga nedaleko Velike 28.08. se okupilo 70-ak prosvjednika, uglavnom poljoprivrednika 

koji vode više nemaju ni za osnovne potrebe ni za stoku. Apeli prema mjerodavnima, kažu, nisu urodili 
plodom, a u vodoopskrbnom poduzeću Tekija tvrde da je problem tehnički. Nekolicina mještana Drage 
zajedno sa veličkim načelnikom Vladom Bobanom danas su se sastali u Tekiji sa odgovornim ljudima te 
komunalne tvrtke koji su obećali riješiti sadašnju situaciju. “Jedino rješenje u ovom trenutku su regulacije 
unutar postojećeg vodoopskrbnog sustava u kojem je manjak vode zbog dugotrajne suše tako da voda teško 
dopire do povišenih područja Požeške kotline”, izjavio je direktor Tekije Ante Kolić. Rješenje je vrlo brzo 
i pronađeno jer je tijekom današnjeg prijepodneva potekla i voda iz slavina u domovima mještana Drage, 
doznali smo .

Proglašena elementarna nepogoda za područja 
nastradala u prošlotjednom nevremenu 

28.08.2007 
Župan Zdravko Ronko proglasio je elementarnu nepogodu za područje gradova Požega i Kutjevo, te 

općine Kaptol i Velika. Elementarna nepogoda odnosi se na nevrijeme koje je jakim olujnim i orkanskim 
vjetrom, praćenim kišom i tučom, 22. kolovoza izazvalo oštećenja na infrastrukturnim, stambenim i 
gospodarskim objektima kao i poljoprivrednim kulturama. Gradska i općinska povjerenstva Požege, 
Kutjeva, Kaptola i Velike zadužena su za procjenu šteta, te za podnošenje prvog izvješća o elementarnoj 
nepogodi u zakonskom roku od 8 dana. Kako je prošlog tjedna elementarna nepogoda proglašena i zbog 
suše za gradove Požega, Kutjevo, Pleternica i općine Brestovac, Čaglin, Jakšić, Kaptol i Velika, u tijeku je 
i procjena tih šteta na prinosima poljoprivrednih kultura i ribnjačarskim površinama. 

Županiji 36, a Gradu Požegi 44 posto više sredstava 
od prihoda 

Od ukupno 570 jedinica lokalne i regionalne samouprave u Hrvatskoj njih 533 ostvarilo je u prvoj 
polovici godine porast prihoda od poreza na dohodak i dobit a među kojima su i Požeška županija te Grad 
Požega. Prema danas dobivenoj informaciji iz Ministarstva financija prihodi Požeške županije povećani su 
prema novoj preraspodjeli sredstava u prvoj polovici godine za 35,62 posto u odnosu na isti period prošle 
godine, odnosno sa 6,2 milijuna na 8,4 milijuna kuna. Grad Požega bilježi još veće povećanje, odnosno čak 
43,68 posto ili 4.279.772 kuna više nego prvoj polovici prošle godine, točnije sa 9,8 na 14,1 milijun kuna, 
stoji u podacima u bazi Državne riznice za Grad Požegu i Požešku županiju

Zabrana paljenja vatre na otvorenom
Temeljem preporuke Zapovjedništva za zaštitu i spašavanje koje je donijelo 15 točaka programa 

mjera i prioriteta djelovanja u trenutno nepovoljnim klimatskim hidrološkim prilikama, župan Zdravko 
Ronko donio je naredbu o zabrani paljenja bilo kakve vatre na otvorenom prostoru. U isto vrijeme stanje sa 
vodoopskrbom na području Požeške kotline je stabilizirano unatoč osjetnom smanjivanju podzemnih zaliha 
u crpilištima ali su očito urodili apeli stanovništvu za racionalnom potrošnjom pitke vode, izjavio je direktor 
Tekije Ante Kolić. No, to ne znači da su problemi i nestali jer će se dijelu najugroženijih naselja voda i 
dalje transportirati vatrogasnim cisternama, a riječ je o desetak požeških prigradskih naselja te uzvišenim 
dijelovima Požege te posebice u desetak naselja s područja Pleternice. Riječ je uglavnom o naseljima koja 
imaju lokalne vodovode i nisu priključena na glavni magistralni pravac Požeštine ili se pak domaćinstva 
snabdijevaju iz vlastitih bunara koji su jednostavno presušili. Tako su dobrovolja vatrogasna društva dosada 
prevezla preko 2,1 milijun litara pitke vode, ustvrdio je v.d. zapovjednik Županijske vatrogasne zajednice 
Željko Petrović. 

16



Zajednički problemi ujedinjuju vinare
07.07.2007.
Jedina u Hrvatskoj Požeško - slavonska županija ne daje 

poticaje za nove nasade vinograda.
Apsurdno je što je Požeško-slavonska županija, u kojoj je 

duga tradicija vrlo kvalitetne vinske proizvodnje, među rijetkima 
u Hrvatskoj, a možda i jedina, koja ne daje poticaje za podizanje 
višegodišnjih nasada, istaknuto je na jučerašnjoj konferenciji za 
novinare čelnika triju udruga vinogradara, vinara i voćara: požeške, 
kutjevačke i kaptolske. 

Posrijedi su udruge s najduljim stažem i najvećim članstvom, 
a sredinom tjedna održale su inicijalni sastanak za osnivanje 
koordinacije, oblika suradnje radi lakšega rješavanja problema i ostvarivanja zajedničkih interesa, napose 
unapređivanja voćarsko-vinogradarske proizvodnje. 

Vinski arhiv
– Najveći je problem svakako to što nema subvencija za podizanje višegodišnjih nasada, zbog čega 

smo županijskom čelništvu poslali zahtjev za sastanak. Vinogradarstvo i voćarstvo glavne su uzdanice 
našega kraja, ali bez poticaja nemamo uvjete za razvitak kao ostale županije, koje zato neće otići jedan, 
nego dva koraka ispred nas. Držimo da subvencija ne bi trebala biti ispod četiri ili pet kuna po loznom 
cijepu, posebice jer će se taj novac višestruko vratiti – kazao je Krunoslav Bartolović, predsjednik požeške 
udruge “Stjepan Koydl”. 

Čelnik kutjevačke udruge Vlado Krauthaker dodao je kako bi usto željeli obnoviti županijski vinski 
arhiv, ali i staviti na dnevni red problematiku seoskoga turizma. 

Očekuju i sastanak s Upravnim odborom festivala “Zlatne žice Slavonije”, u kojemu bi željeli 
aktivnije sudjelovati kako se ne bi događalo da se na glavnom požeškom trgu umjesto vinskih više vide 
pivski šatori. 

Predstavljanje
– Sudjelujemo u tradicionalnoj festivalskoj povorci, ali bi se na “Zlatnim žicama” vinari svakako 

trebali kvalitetnije predstaviti – zaključio je predsjednik kaptolske udruge Ferdinand Novak.

Županija će poticati sadnju voćaka i loznih cijepova
12.07.2007.
 Župan Zdravko Ronko primio je danas predstavnike udruga vinogradara i voćara iz Požege, 

Kutjeva i Kaptola koji osnivanju koordinaciju svojih udruga. Osjenjujući dosadašnju suradnju 
izuzetno dobrom, vinogradari i voćari izrazili su se vrlo pozitivno i o osnivanju Regionalne 
razvojne agencije Vallis Aurea. Osim nastojanja da se zajedničkim aktivnostima razvija ova grana 
gospodarstva, naglasili su i potrebu razvoja kontinentalnog, odnosno seoskog turizma. Sadašnju razinu 
prezentiranosti svojih proizvoda žele poboljšati, posebno u sklopu svih kulturnih i ostalih programa, 
od festivala ‘’Zlatne žice’’ do manifestacija u Kutjevu, Kaptolu itd. Osnovna tema razgovora bile su 
mogućnosti Županije za subvencioniranje podizanja višegodišnjih nasada, što su voćari i vinogradari 
ocijenili kao svoj zajednički cilj. Iako je Županija još uvijek opterećena teškim financijskim stanjem, 
župan Ronko najavio je mogućnosti koje će županijski proračun imati krajem ove i početkom iduće 
godine, u kojoj se očekuje potpuna sanacija štete od 300 milijuna kuna. Prema njegovim riječima, 
rebalansom proračuna, Županija će za vegetacijsku sezonu 2006./2007. subvencionirati po 50 lipa za 
lozni cijep i jednu kunu po sadnici voćke. Za iduću vegetacijsku sezonu 2007./2008. župan Zdravko 
Ronko najavio je subvenciju na razini 50 posto subvencije koju će vinogradarima i voćarima dati 
njihova općina ili grad, čime bi se naglasila potreba da lokalna sredina ozbiljnije shvati probleme 
naših vinogradara - priopćeno je iz Požeško - slavonske županije.
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OBITELJSKO GOSPODARSTVO VJENCESLAVA HRUŠKE IZ BJELIŠEVCA I OVE 
GODINE NASTAVLJA S PROIZVODNJOM KVALITETNIH KULENA

Samo visoka kvaliteta osigurava plasman i tržište 
Šest godina za redom osvajati zlatnu medalju za svoj kulen, gdje je iz godine u godinu konkurencija 

sve veća, nije bilo ni malo jednostavno ni lako. Unatoč svemu tomu to je uspjelo obiteljskom gospodarstvu 
Vjenceslava Hruške iz Bjeliševca, iz Požeško-slavonske žuapnije, koji godišnje proizvede oko 1.200 kulena.
“Svjestan činjenice da će mojim stopama ići i sin Damir, kojega zanima proizvodnja kulena, ove sam godine 
u poduzetničkoj zoni Kutjeva kupio poveću parcelu za gradnju objekta. Tu bi proizvodili kulen dok bi samo 
obiteljsko gospodarstvo ostala svojevrsna sirovinska baza za proizvodnju svinja ali i prijem turista. Uz 
obiteljsku kuću prije nekoliko godina izgradili smo kušaonicu koja može primiti 50 gosti. Uz degustaciju 
tako ih možemo upoznati s našom proizvodnjom. Vrijeme i tržište stalno nas tjeraju na nove pomake i 
sigurno je da ne možemo ostati na sadašnjoj proizvodnji. Ulazak u EU tražit će drukčiji pristup i u količini 
i u kvaliteti i pripremi kulena”, kaže Vjenceslav Hruška, inače predsjednik udruge Slavonski domaći kulen, 
ne krijući zadovoljstvo što je i ove godine na požeškoj “Kulenijadi” njegov proizvod osvojio zlatnu medalju. 
Zadovoljstvo je utoliko veće jer je svu pripremu odradio sin Damir kojemu je ovo ujedno i prvo zlatno odličje.
“Ma, jako vam je teško održati visoku kvalitetu. Svi očekuju ono najbolje, no ne mora uvijek tako ispasti. Kako 
bi meso za kulen bilo što kvalitetnije, sami se bavimo uzgojem svinja. Imamo 16 krmača landrasa i duroka. 
Za proizvodnju dobrog kulena mora se imati dovoljno kvalitetnog mesa i bijele i crne svinje. Pokušavamo da 
naše svinje imaju optimalnu starost i težinu. Svinje hranimo prirodnom hranom s našeg imanja, a u ograđenim 
oborima one imaju dovoljno prostora za šetnju. Za nas proizvođače nisu rentabilne crne svinje. Mi smo 
lani pravili jedan pokus i od crne svinje. S težinom od 160 kilograma žive vage dobili smo 20 kilograma 
mesa za kulen, dok smo, primjerice, od landrasa dobili do 32 kilograma mesa za kulen. Na 20 svinja to je 
razlike 200 kilograma i malo će koji kulenar to sebi dopustiti. Od nas 120 kulenara možda nas pet tovi crnu 
svinju”, kaže dalje naš sugovornik, dodajući da mu za proizvodnju 1.200 kulena treba 80-ak tovljenih svinja. 
“Svih tih 80-ak svinja zaklao sam u Papukovoj klaonici te imam pravo na poticaj. Za velike svinje 
od 140 kilograma dobivam 200 kuna, a za ostale sto kuna. Više od 50 posto svinja su u toj prvoj 
grupi. Mislim da su poticaji dobri i da dosta stimuliraju ovu proizvodnju. Za kulen svinje ipak 
moraju imati i određenu starost. Ja sam najbolju šunku imao od svinje stare 15 mjeseci. I sada u 
oborima imam 80-ak svinja koje tovim za proizvodnju kulena”, govori Hruška dodajući kako je 
upravo “draž” kulena u tomu što svako domaćinstvo ima svoj način njegove priprave, svoj “brand”.
Zato je, po njegovu mišljanju, domaća proizvodnja kulena daleko bolja od industrijske. “Ma, možemo mi 
težiti idealnim higijenskim uvjetima, no svako domaćinstvo ima pravo dati svoj “štih” kulenu. Pa i mi koji 
se već godinama bavimo proizvodnjom kulena u istim uvjetima i po istoj recepturi, ne uspijevamo svake 
godine proizvesti jednak kulen. Zato 
ni ne treba tražiti da svi imamo kulen 
jednaka okusa i izgleda. Na okus 
kulena mnogo toga utječe; od samog 
posuđa, klanja do paprike, dimljenja 
i zriobe u komorama”, kaže dalje 
naš sugovornik dodajući da zato na 
tržištu nikada neće biti dovoljno onog 
domaćeg slavonskog kulena čiju 
kvalitetu ljudi sve više prepoznaju. 
Po njemu, zato ni sami proizvođači 
na obiteljskim gospodarstvima ne 
trebaju težiti da svoj kulen vagonima 
izvoze u zemlje EU već da te male 
količine budu kvalitetne jer su i 
potrošači uvijek spremni platiti 
kvalitetu, pa i po većoj cijeni. 



Volonterske naknade našega vodstva   
Datum objave: 28.07.2007.

Gradonačelnik volontira za 7900 kuna, dok župan Ronko za 13269 kuna 
Zbog nepostojanja Zakona o plaćama lokalne samouprave poput primjerice Zakona o plaćama državnih 

dužnosnika, vrednovanje vlastitog rada prepušteno je vlastodršcima pojedine županije, grada i općine. Prema 
istraživanju Večernjeg lista provedenog na 4 Slavonske županije, što je sredina manja, time i proračun, apetiti 
ljudi na vlasti su povećani!Kako navodi Večernji list, apsolutni rekorder 
u (pre)cjenjivanju vlastitoga rada svakako gradonačelnik Požege 
Marijan Cesarik. Iako će rado istaknuti da je volonter, naknada koju 
prima za svoj rad nikako nije volonterska. Samo se sjetite natpisa na 
ovome portalu u kojima je spominjane plaće djelatnika Sloge, a kako 
navodi Večernji list, prosjek plaća u našoj županiji je 1800 kuna, dok 
volonterska plaća našega gradonačelnika iznosi 7900 kuna. Što se tiče 
županije; župan Ronko prima naslijeđenih 13.269 kuna, a zamjenici 
mu 11.726 kuna. Gradonačelnik Pakraca Davor Huška dobiva 11.000 
kuna, ali zanimljiva je i naknada načelnika općine Jakšić, koji za svoj 
rad prima samo 4500 kuna, što je gotovo ništa s obzirom na podatak 
da je njegov prethodnik imao čak 8000 kuna, piše u Večernjaku. Kako god okrenuli, u našoj županiji najnižu 
plaću ima gradonačelnik Pleternice Franjo Lucić, koji prima plaću od 4.824  kune, što je samo 324 kune više od 
„razvijene“ općine Jakšić. Jedino Brodsko – posavski župan Šimo Đurđević sa 14.902 kune,  „šiša“ naše Požeško 
– slavonske čelnike sa plaćom.Najpošteniji od svih Slavonskih čelnika je Anto Đapić, gradonačelnik Osijeka 
koji svoju volontersku naknadu od 3500 kuna svaki mjesec donira u humanitarne svrhe.Na upit Večernjeg lista 
Požeškom gradonačelniku Cesariku da komentira svoju plaću, odgovorio je „Ne bih komentirao jer je nisam 
ni odredio. Nastojim je opravdati radom“ dok župan Ronko na isto pitanje odgovara da je plaću naslijedio:- 
Smatram da sam je svojim radom opravdao, senatori su mnogo više plaćeni“

Velika          02.08.2007
 
Fonda za zaštitu okoliša sudjelovat će sa čak 5,5 milijuna kuna nepovratnih sredstava za sanaciju divlje 

deponije Poljanice u blizini Velike. Fond je naime pozitivno odgovorio na zahtjev općine Velika za pomoć u 
financiranju ovog projekta koja iz vlastitih sredstava zasigurno ne bi mogla pristupiti sanaciju tog divljeg deponija 
zbog već poznatih problema. Pri tom će općina i sama sudjelovati sa 2,2 milijuna kuna vlastitih sredstava. Riječ je 
o deponiji koja se nalazi neposredno uz granice Parka prirode Papuk i blizu izvorišta vode na južnim obroncima 
Papuka. Na mjestu sadašnje divlje deponije Veličani planiraju urediti izletište koje bi se zimi koristilo za sanjkalište 
te bi ujedno obogatilo i turističku ponudu ove općine.

U požeško - slavonskom gospodarstvu najniže plaće u Hrvatskoj 

12.07.2007.
Prosječna neto plaća isplaćena u gospodarstvu Požeško - slavonske županije prošle je godine iznosila 2.900 

kuna. 
Prosječne plaće 9.800 zaposlenih u požeško - slavonskom gospodarstvu najniže su u Hrvatskoj, a u odnosu na 

državni prosjek niže su 1.100 kuna. 

ŽUPANIJA         06.07.2007.

U povodu iskazane namjere tvrtke Osijek-Koteks za kupnju Kamen ingrada u stečaju, jučer je župana Ronka 
posjetio Drago Tadić, predsjednik Uprave te osječke tvrtke. Ona je danas četvrta u Hrvatskoj u području građevinarstva 
s oko tisuću zaposlenik i godišnjim prometom od oko milijardu kuna i više je godina prisutna na području Požeštine 
na održavanu cesta. Za cestu Ruševo-Levanjska varoš, koja je trenutno u gradnji i čija je vrijednost oko 28 milijuna 
kuna, dogovoreno je da se završi i prije ugovorenog roka. Župan Ronko je u današnjem razgovoru naglasio značaj 
nastavka cjelokupne proizvodnje Kamen ingrad i što većeg zapošljavanja. Ukoliko Osijek-Koteks realizira namjeru 
kupnje Kamen ingrada, očekuje se da bi broj radnih mjesta povećao na oko pet stotina, dok je Drago Tadić izrazio 
spremnost tvrtke da sudjeluje i u drugim programima Županije, stoji u današnjem priopćenju iz Požeške županije.
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Pod pokroviteljstvom gospodina župana 
Zdravka Ronko i gradonačelnika Požege gospodina 
dr. Marijana Cesarik, dana 19.8.2007. godine, 
održani su 6. – sportski susreti umirovljenika 
županije Požeško – Slavonske, a domaćini su bili 
udruga „MUH“ općine Velika.

Natjecanja su se odvijala u pikadu za žene, 
streljaštvu i kuglanju. Susretu je prisustvovalo 700 
ljudi, od toga 200 natjecatelja. Sve to ne bismo mogli 
održati da nije bilo susretljivosti ljudi iz uprave NK 
„Kamen Ingrad“ sa predsjednikom Ivicom Kolundžić 
na čelu, koji su nam dali stadion na korištenje i 
prostorije, na tome im hvala. Članovi KUD – a „ 
Ivan Goran Kovačić“su sklopili pozornicu, gospodin 
Vukašinović je dao svoj razglas, a za hranu se 

pobrinuo gospodin Ivan Grbavac – privatni ugostitelj.
Priredba je započela intoniranjem himne, minuta 

šutnje za preminule članove i poginule branitelje, nakon 
čega su skup pozdravili predsjednik Željko Franculić 
i načelnik općine Velika, Vlado Boban,  predsjednik 
koordinacije – Ivan Berec, predsjednik umirovljenika 
Hrvatske, gospodin V.Lokmer, predstavnik regionalne 
udruge Slavonije i Baranje, gradonačelnik Požege, te 
gospodin župan koji je otvorio susrete.

Dok su se odvijali sportski susreti u šahu i pikadu, 
na pozornici su se izmjenjivali glazbeni i pjevački sastavi 
iz Velike, Požege, Pakraca, Pleternice, Jakšića, Vetova i 
Kaptola. 

Publika je oduševljeno pljeskom pozdravila izvođače. 
Na kraju su sabrani razultati i podijeljene diplome.

PIKADO   – 1. mjesto – KAPTOL, 2.mjesto – VELIKA, 3. mjesto – PAKRAC
STRELJAŠTVO – 1. mjesto – BRESTOVAC, 2. mjesto- JAKŠIĆ, 3. mjesto – VELIKA
ŠAH   – 1. mjesto – PAKRAC, 2. mjesto – VELIKA, 3. mjesto – POŽEGA
KUGLANJE   – 1.mjesto – PAKRAC, 2.mjesto – POŽEGA, 3. mjesto – VELIKA

Najbolje ekipe će sudjelovati na državnom natjecanju. Po završetku je organiziran zajednički ručak u 
DVD – u Velika, uz glazbu, veselje i druženje svih učesnika.                      

Tajnik
Horvat Ljubica
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Vrhovni sud potvrdio presudu Županijskog suda u slučaju Požeška dolina

Pravomoćnom presudom Vrhovnog suda za svih 13 optuženika u slučaju Požeška dolina potvrđena je 
prvostupanjska presuda Županijskog suda u Požegi prema kojoj su osuđeni za kazneno djelo zlouporabe ovlasti 
u gospodarskom poslovanju na jedinstvene kazne u trajanju od 4 godine i devet mjeseci do najmanje pet godina 
zatvora. Zbog navedenih kaznenih djela Ivan Grlić osuđen je na kaznu zatvora u trajanju od 4 godine i 9 mjeseci, 
Željko Kronšteter na pet mjeseci, Drago Antunović na sedam mjeseci, Vinko Galić na 2 godine i 5 mjeseci, Damir 
Brižić na 4 godine i 3 mjeseca, Mirko Bidlo na 7 mjeseci, Vlado Šipoš na 9 mjeseci, Ivan Mršić na 4 godine i 6 
mjeseci, Slavko Raucher na 4 godine i 4 mjeseca, Davor Mršić na 2 godine i 9 mjeseci, Ivan Kaurinović na 10 
mjeseci, Stjepan Tomljanović na 6 mjeseci i Pavo Abramović na 9 mjeseci. Protiv prvostupanjske presude, donesene 
prije čak pet godina, žalili su se svi osuđenici, ali i državno odvjetništvo koje je tražilo veće kazne te da se krivcima 
oduzme sva bespravno stečena imovina. No, sve žalbe su odbijene kao neosnovane, ali je prvostupanjska presuda 
kojom su bivši čelnici “Požeške doline” osuđeni na ukupno 27 godina zatvora, postala pravomoćna. Svima će kazna 
biti umanjena za vrijeme provedeno u istražnom zatvoru.
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        �upanijsko vije�e HSP-a 
     Po�e�ko-slavonske �upanije 

Mi smo korijeni, mi smo budu�nost 
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Podru�nica Hrvatske stranke prava Velika

                                                                           

OJ ŠOKICE
Oj šokice okićena lipa

Smjerno stojiš kod Gospina lika
U Velikoj na Gospu veliku

Dok se klanjaš naše majke liku

Oj šokice obrazi ti sjaje
Dok slavonske čuvaš običaje
U Velikoj na smotri folklora

Gdje ti srce zaigrati mora

Oj šokice kad kreneš daleko
Da ljepote naše vidi drugi neko

Ti se opet u Veliku vrati di
Te čeka i ljubav i mati

Marija Iličić



Nova biospeleološka istraživanja Papuka
Istraživači Parka prirode Papuk (nadzornik Stjepan Gal) i Hrvatskog 

biospeleološkog društva 
(Marko Lukić, Helena Bilandžija, Martina Pavlek, Ivna Vukšić i Jana Bedek) 

su prošli tjedan nastavili istraživanja u Jami Suhodolki i nekim manjim objektima 
na Papuku. Istraživanja jame Suhodolke su trajala tri dana (05.-07.06.2007.), 
tijekom čega je napravljen topografski nacrt do 57 m dubine. Na dnu je prokopan 
prolaz dalje, te se Marko Lukić spustio u donji dio jame još oko 40ak metara. 
Jama je duboka preko 90 m, što je premašilo sva naša očekivanja. Prostori u 
jami su neobično veliki za Papuk, širina gornje vertikale je preko 10 m. U jami 
je sakupljana fauna, koja je na specijalističkoj obradi, a po prvi puta su pronađeni 
podzemni rakušci roda Niphargus na masivu Papuka. Ovaj rezultat i dalje potvrđuje 
da je Slavonija nepravedno zanemarena od strane speleologa, i da krška područja, 
ma kako bila mala, skrivaju u sebi zanimljive podzemne prostore i živi svijet u 
njima.

RUPNICA
U dolini potoka Djedovice, uz državnu cestu Voćin - Kamenska, na samom južnom ulazu u Voćin smješten je 

jedinstveni geološki spomenik prirode Rupnica. Spomenik je ustanovljen na mjestu nekadašnjeg kamenoloma. Ovo 
je jedinstveni lokalitet u Hrvatskoj gdje je predivno izraženo stubasto lučenje vulkanskih stijena. Stupovi su pretežito 
uspravni osim onih u središnjem dijelu izdanka koji su povijeni. Tko prvi put ugleda te predivno poredane stupove, 
ostaje zadivljen i iznenađen spoznajom da je to djelo prirode, odnosno vulkana, koje poznajemo samo kao strašne 
izvore razaranja. Postanak ovako pravilnih stupova, najčešće četverostranih, vezan je uz pojavu lučenja vulkanskih 
efuzivnih stijena, a nastaje hlađenjem lave homogenog sastava. Hlađenjem se vulkanska masa steže, pa se površina 
koja se prva ohladi zbog toga raspuca u obliku poligona (obično četverokut, peterokut, šesterokut). Kako površinske 
pukotine s napredovanjem hlađenja prodiru sve dublje u vulkansku masu, to je konačni učinak rečenog procesa 
lučenje u stupove. Stijene su uglavnom zelenosive boje, porfirne strukture s holokristalnom sitnozrnatom osnovom. 
Lokalitet Rupnica je dio petrološki heterogene vulkanske mase unutar koje se nalaze različiti varijeteti bazalta, 
andezita, riolita, tufova i vulkanskih aglomerata.

Iako u Hrvatskoj ovakve morfološke karakteristike nisu poznate, u svijetu pojavu stubastog lučenja nalazimo 
u češkom sredogorju, miocenskim vulkanitima na Novom Zelandu, a najveličanstveniji bazaltni stupovi, visine i do 
75 m nalaze se u Nacionalnom parku Yellowstone.

Sam lokalitet još nije detaljnije istraživan tako da je vulkanska stijena 
po nekim autorima alkalijsko-feldspatski 
riolit gornjokredne starosti (cca 70 mil. 
godina), dok je po drugima augitski 
andezit miocenske starosti (cca 16 mil. 
godina).

Lokalitet Rupnica proglašen je 
14.10.1948. prvim zaštićenim geološkim 
spomenikom prirode u Hrvatskoj.

23



SLAVONIJA I BARANJA

Papučki rendžeri: Često smo na nišanu krivolovaca 

U Parku-prirode Papuk, kao i u cijelom svijetu, 31. srpnja prvi je put obilježen Međunarodni dan 
rendžera

VELIKA - Premijernom projekcijom filma “Tanka zelena linija” australskog rendžera Seana 
Willmorea 31. je srpnja u čitavom svijetu prvi put obilježen Međunarodni dan rendžera. Park-prirode Papuk 
jedini se u jugoistočnoj Europi priključio tom jedinstvenom događaju. 

Naime, u tom najmlađem hrvatskom Parku-prirode djeluje i 
nadzorna služba koju zasad čini pet papučkih rendžera. Svakodnevno 
obilazeći svaki, pa i najmanji skriveni kutak 366 km2 zaštićenog 
područja kako bi spriječili da ga ljudi devastiraju, izlažu se brojnim 
rizicima. Najrizičnija je zaštita šumske divljači od krivolovaca. 

Područje Papuka koristi i 13 tamošnjih lovačkih društava. I ona 
paze na nezakonit odstrel, no lovokradice postaju sve vještiji i noću 
se pokušavaju domoći lovine. Papučki su rendžeri svjesni rizika bliskih susreta, no želja za očuvanjem 
prirodnog nasljedstva ipak prevladava. 

- U šest godina postojanja ove naše službe bilo je svakojakih iskustava, a svakako je opasno doći u 
kontakt s ljudima koji nose oružje. Mi oružje nemamo. Nije ugodno noću hodati šumom kada ne znate tko 
je s druge strane, bez obzira na to što nas u takvim slučajevima prate automatima naoružani policajaci. Jer, 
kada ugledate vozilo s reflektorima u kojem su osobe koje znaju da ih čekate, onda morate biti spremni na 
sve, pa i na to da će zapucati. Bilo je nekoliko slučajeva kada su krivolovci potezali oružje na rendžere, 
ali, na sreću, dosad ipak nije bilo težih incidenata - izjavio je Branko Štivić, šef papučkih rendžera, i dodao 
kako je jedan od njih nedavno sudjelovalo u hvatanju kriminalca. 

“Bilo je nekoliko slučajeva 
kada su krivolovci 
potezali oružje na 

rendžere, ali, na sreću, dosad 
ipak nije bilo težih incidenata, 
izjavio je Branko Štivić, šef 
papučkih rendžera

Postoji i ljepša strana posla

- No postoji i ona ljepša strana našeg posla, a to je edukacija o ponašanju na zaštićenom 
području. Educiramo djecu i odrasle, promoviramo, upozoravamo posjetitelje na pravila koja moraju 
poštovati, vodimo znanstvenike kroz Park prirode i to je ona ljepša priča u kojoj uživamo - zaključio 
je Branko Štivić.    
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Logor VELIKA! 
28.07.2007. - 11.08.2007.

POD OBRONCIMA PAPUKA

TRI izviđačka odreda ,O.I. Jarun ,O.I. Studentski grad,OI Javor  bili su na logorovanju u Velikoj.Nije 
čudan njihov izbor  jer su izviđači  pretežno bave istraživanjem prirode a Velika je poznata po prekrasnoj 
prirodi.Logoravao sam na puno mjesta u Hrvatskoj , ali  moram priznati da me Velika oduševila.Vjerujem 
da ćemo se opet vratiti ovamo-rekao nam je predstavnik IO “Studenski grad” Krešimir T olnay. 

VELIKA JE POTPUNO ISPUNILA 
OČEKIVANJA IZVIĐAČA IZ ZAGREBA
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ROĐENI VELIČANIN
NIKAD SHVAĆEN,UVIJEK SRETAN

Jesu li Vas ikad zapitali zašto ste lovac? Ili ste pak sebi pokušali odgovoriti na to nimalo jednostavno pitanje? Ako jeste, 
onda je sigurno odgovora bilo mnogo, a ipak niste posve sigurni da ste pogodili onaj pravi.

Što je zapravo lov? Je li to samo “ubijanje ili hvatanje životinja u prirodi radi materijalne koristi ili razonode”, kao 
što kaže moja već zastarjela Opća enciklopedija? Neka mi oproste njezini pisci, ali ta uopćena definicija ni izdaleka ne 
daje pravu sliku.”Ubijanje” je grozna riječ koja sa lovom nema baš ništa zajedničko. Lov je ipak nešto drugo, mnogo više 
bo mogla reći moja supruga.

Pračovjeku je lov bio jedini način da se prehrani i preživi. Razvitkom društva motivi za bavljenjem lovom se 
mijenjaju, ali sam lov ne izumire. Štoviše, svakim danom sve se više razvija i unapređuje, a broj lovaca se neprekidno se 
povećava.

Koju definiciju za lov upotrijebiti, a da bi bila svima jasna? Je li lov samo šport, zadovoljstvo,vježba za duh i 
tijelo? Ne !Lov je nauk i način življenja. To je vrsta religije, kult poštivanja prirode i njezinih ljepota.To je najuzvišenije i 
najdublje zadovoljstvo koje čovjek može osjetiti u svom kratkom životnom vijeku i kojega se nikad ne može zasititi.Lov je 
nagonski podražaj koji jednom kad se u čovjeku probudi nikad ne prestaje. Ne zatiru ga ni starost, ni bolest, ni siromaštvo. 
Poput opojnog sredstva zaokuplja srce i dušu, razum i osjećaje, sva osjetila i instinkte. To je prije svega radost življenja , 
druženje s ljudima i prirodom. To je trenutni zaborav na sve životne teškoće, a katkad čak i dobro došao bijeg od okrutne 
stvarnosti.

Lovac nije osoba koja se bavi lovom, nego osoba koja živi sa lovom. Lovac se ne postaje, lovac se rađa. Lovac 
ne umire, on se samo seli u vječna lovišta. Pa ipak ima i onih koji se lovcima nazivaju, a koji to u biti nisu.To su oni 
koji se lova sjete od nedjelje do nedjelje. Njima je lov samo obična zabava, dobar zalogaj i postizanje rekorda u ubijanju 
divljači.Stoga nije čudno što ih u Dalmaciji pogrdno nazivaju “mesarima”

Većina ljudi donekle može razumjeti lov zbog mesa ili rekreacije, ali pravi lovac u biti je ipak neshvaćen.Njega 
mnogi kritiziraju, često ga nazivajući ubojicim, a njegovo ponašanje tumače kao sadizam iliprihopatiju.Oni naprosto ne 
mogu shvatiti to stanje duha u kojemu se  lovac zaodjenio prirodom i njezinim ljepotama.Čin odsrijela divljači , koliko 
god okrutno izgledalo, samo je jedna epizoda u cijeloj toj priči što se lovom naziva. A lov je i uzgoj i zaštita divljači, a 
ponajprije plemeniti odnos prema prirodi i svim njenim živim bićima.

Nastavlja se 1. dio
Slavko  Čačić,   Samobor 
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  VELIKA - MALIŠĆAK PREKO TURJAKA

Polazna točka za ovu rutu je 
crkva Sv. Augustina u Velikoj. Od 
crkva krenemo desno asfaltiranom 
cestom prema Jankovcu. Nakon 200 
m skrećemo u kompleks Hrvatske 
elektroprivrede. Prolazimo kroz njega 
prateći markacije ( kod zadnje zgrade 
desno prema makadamskom putu ). 
Dalje makadamom nekih 100 m kada 
nailazimo na Veličku zaobilaznicu 
koju prelazimo i nastavljamo dalje 
prema zapadu makadamom. Nakon 
300-tinjak metara skrečemo, prateći 
putokaze i markacije lijevo na šumski 
put. Šumskim putem nekoliko stotina 
metara kada se odvajamo na stazu 
koja vodi bilom Turjaka. Ovaj dio 
staze je jedan od najljepših na Papuku. 
Pogotovo je lijep u proljeće kada je 
staza puna cvijeća. Nakon 45 min. 
dolazimo na vrh Mališćaka. Na vrhu 
se nalazi metalna kutija za žig i upisnu 
knjigu. Trenutno žiga nema. S vreha je 
lijep pogled (s istoka prema zapadu ) 
na Lipova, vrh Papuka, Ivačku glavu, 
Koprivnato brdo itd. S vrha možemo 
dalje prema zapadu 100 metara do 
križanja markacija. Desno vodi prema 
Velikoj preko Pliša koja trenutno 
nije upotrebljiva zbog kamenoloma. 
Mi nastavljamo lijevo prema 
sjeverozapadu. Nakon 200 metara 
nailazimo ponovno na križanje markacija. Ravno staza nastavlja prema Orahovim vodama i Ivačkoj glavi, 
a mi skrečemo desno prema istoku i nakon 5 min dolazimo na sklonište Mališćak na Balkonu.

Sklonište na Balkonu je otvorenog tipa i u njemu se može smjestiti 4 planinara na ležaje i jedan na 
pomočni ležaj. Unutar skloništa se još nalaze stol s klupama i peć za grijanje, tako da je skloniše pogodno 
za uporabu i zimi. Oko skloništa je uređen prostor s stolom i ložištem za vatru. Sve posjetitelje molimo da 
se strogo pridržavaju kučnog reda skloništa.

Planinarsko sklonište na Balkonu 

Pogled s Balkona 
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Uoči Dana planeta Zemlje,Zagrbačka banka i Eko- centar Mavrović potpisali su novi ugovor o 
poslovnoj suradnji na projektu promicanja ekopoljoprivrede i zdravog života u Eko-centru Mavrović 
u Sloboštini.Zagrebačka banka će u ovoj godini sa 300 000,00 kuna  financirati edukacijske programe 
,namjenjene poljoprivrednicima,učenicima,studentima te ostalim zainteresiranim građanima.Naglasak je 
na značaju i praksi ekološke poljoprivrede i edukaciji o mogućnostima i značaju ekološke proizvodnje kao 
gospodarskog potencijala.

“Bavljenjem ekopoljoprivredom čovjek osigurava sebi  i svojoj obitelji najelementariju nasušnu 
potrebu , a to je zdrava i uravnotežena prehrana” , ističe osnivač Eko-centra , naš proslavljeni sportaš 
Željko Mavrović.”Ekopoljoprivreda dalje pruža mogućnosti poslovnoga razvoja i čovjeku otvara 
poduzetnička vrata.Onome tko ima dovoljno odlučnosti,hrabrosti i strpljenja,to je jedan od najizazovnijih 
puteva samoostvarenja i samorelizacije kao  čovjeka koji  živi,postoji i stvara . Predivan je to put” , tvrdi 
Mavrović.

Utjecaj ekopoljoprivrede na razvoj gospodarstva Hrvatske leži u mogućnostima razvoja manjih 
obiteljskih gospodarstava a razvoj ekološkog i zdravstvenog turizma otvara nova radna mjesta i mogućnosti 
razvoja turizma u regijama koje do sada nisu bile turistički usmjerene. 
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Japanski i korejski ambasadori mira 
u Velikoj 

03.09.2007 
Predstavnici Federacije obitelji za mir u svijetu koja djeluje kao savjetodavno tijelo Opće 

mirovne konferencije pri Ujedinjenim narodima, minuloga su vikenda obilazili  grad Požegu i 
Požeško-slavonsku županiju 
kako bi se upoznali s kulturom i 
tradicijom ovog dijela Slavonije. 

Japanski i korejski 
ambasadori mira u Požegi su 
prezentirali rad  Opće mirovne 
konferencije  u sklopu koje 
djeluje i Federacija obitelji 
za mir u svijetu. U Velikoj u 
restoranu Čiča Mata japanske 
i korejske ambasadore mira su 
primili na sastanku upoznavanja 
velički načelnik Vlado Boban i 
predstavnici Udruge Veličanka 
i Kud Ivan Goran Kovačić 
predvođeni tamburaškim 
sastavom Grofovi.
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Još jedna rekordna “Fišijada”2007   

31.08.2007.
Održana vrlo uspješna i dobra fišijada. 

 
 Turistička zajednica Grada Požege je i ove godine uspješno organizirala već nadasve poznatu i 

popularnu manifestaciju “Fišijadu” u gradskom parku kod Orljave koja je ujedno naša najveća gastronomska 
manifestacija u županiji. 

 Usprkos lošem i kišnom vremenu i ove godine je se je odazvao rekordan broj majstora u pripremanju 
Fiš paprikaša njih 45. Kao i prošle godine park je bio ispunjen gotovo do posljednjeg metra kojeg je ove 
godine posjetilo oko 5000 posjetitelja. 

 Broji sugrađani mogli su uživati u ribljim delicijama i specijalitetima koje su pripravljali Požeški 
ugostitelji. Uz samo natjecanje svi koji su ulazili u konkurenciju morali su i urediti svoj štand a sve u stilu 
manifestacije tako da se je i ove godine moglo vidjeti veliki broj jako lijepo uređenih štandova. 

 I ove godine bile su organizirane nagradne igre za sve posjetitelje. 
 Ovogodišnji pobjednik “Fišijade” 

je gospodin Željko Matijević iz Nove 
Gradiške kojemu je pripala novčana 
nagrada od 1000 kuna i priznanje. Drugo 
mjesto je osvojio gospodin Ivan Šetko i 
vesele šokice iz Kopanice kojima je 
pripalo priznaje i kotlić dok treće mjesto 
je osvojio gospodin Arpad Šipec iz Suze 
koji je također osvojio priznaje i kotlić. 
Nagradu za najljepše uređen štand od 
1000 kuna su dobile “Vesele Šokice” 
Nagrade su dodijelili gradonačelnik 
Grada Požege g. Marijan Cesarik i 
predsjednik Turističke zajednice Grada 
Požege Bruno Horvat. 

 Za zabavni dio programa pobrinuo 
se tamburaški sastav “Garavuše
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Zlatne žice privukle više od 40.000 ljudi 
POŽEGA - Izborom mlade Našičanke 

Marine Šprem za ljepoticu tradicionalne 
smotre folklora pod nazivom “Oj Požego, sve 
ti je na glasu...” u nedjelju je završen glazbeni 
festival Zlatne žice Slavonije - Požega 2007. 

Svjetla pozornice ugašena su do 
dogodine, a organizatoru ostaje zadovoljstvo 
što je i ove godine uspio u Požegu dovesti 
ponajveća imena domaće glazbene scene, 
od Stavrosa, Sandija, Dražena Zečića, Tutti 
frutija i Jasne Zlokić do Ćire Gašparca, Šime 
Jovanovca, Đuke Čaića, Gazda i drugih. 

Veliko priznanje svakako zaslužuje i oko 40-ak tisuća posjetitelja koji su kroz četiri festivalska dana prošli 
trgom Sv. Trojstva prateći program. 

Tako je samo završna, subotnja večer nazvana “Finale tamburaške glazbe” oborila sve rekorde 
posjećenosti, jer je prema procjeni organizatora privukla oko 15.000 gledatelja. Središnji požeški trg Sv. 
Trojstva bio je doslovce ispunjen do posljednjeg centimetra posjetiteljima koji su došli u Požegu iz cijele 
Slavonije. 

Stoga ne čudi zajednička najava Tomislava Jakobovića i Jure Hrvačića izrečena u Požegi o udruživanju 
Zlatnih žica i Hrvatskog radijskog festivala, što je zasigurno najveća novost za iduću godinu. 

U glazbenom dijelu nije bilo iznenađenja. Treći put u protekle četiri godine prva nagrada za 
najslušaniju pjesmu tamburaške glazbe odlazi Slavonskim lolama. 

Ove godine nagradu su osvojili za skladbu “Ledina”, jer nagrađene pjesme prema tradiciji biraju 
slušatelji šezdesetak radiopostaja na osnovi njihova emitiranja u eteru u proteklih godinu dana.  Lole su u 
subotu ostale na pozornici i prilikom dodjele druge nagrade pjesmi “Teraj žestoko” u kojoj su bili pratnja 
Miroslavu Škori, dok je treća nagrada otišla u ruke Gazdama. 

Dan prije na “Večeri pjesme i vina”, koja je rezervirana uglavnom za izvođače bliže pop izričaju, 
prva nagrada je otišla u Osijek dečkima iz banda  Prva liga koji su lani nastupili pod imenom Starfish sa 
skladbom “Jedan život malo je”. Veliki razlog za slavlje imao je i Aleksandar Homoky koji je autor glazbe 
za obje prvonagrađene pjesme.

HRVATSKE ŠUME OBNOVILE ŠUMARIJU VELIKA
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NK KAMEN INGRAD
8.8.2007
U NK KAMEN INGRAD PRONAŠLI ALTERNATIVNO RJEŠENJE ZA POLIJEVANJE 
IGRALIŠTA I TRAVNJAKA
Veličani iskopali bunar uz stadion 

VELIKA - Kako bi trajno riješili probleme s vodom, odnosno zalijevanjem travnjaka svoga glavnoga 
i pomoćnih igrališta, u veličkom drugoligašu Kamenu Ingradu odlučili su iskoristiti blagodati Velike te uza 
stadion iskopati bunar iz kojega će crpiti vodu za tu svrhu te tako rasteretiti klupski proračun i izbjeći stalna 
‘natezanja’ s požeškom komunalnom tvrtkom Tekijom.

- Ovih bismo dana trebali do kraja osposobiti bunar i već početi iz njega zalijevati igrališta i travnjake 
uza stadion. To je još jedan oblik uštede. Smanjili smo troškove struje, sada i vode, a već prije smo ugovore 
igrača doveli u normalu, odnosno u okvire koje možemo poštovati. Troškove održavanja stadiona smanjili 
smo bar za četiri puta - kazao je Ivica Kolundžić, 
predsjednik veličkoga drugoligaša.

Podno Papuka još čekaju transfer Ilije Sivonjića, 
za kojeg se od hrvatskih klubova najozbiljnije 
zanimanju Slaven Belupo, Zagreb I Inter, dok nije 
odbačena ni mogućnost odlaska u inozemstvo.

- Najvažnije je da nam je skinuta suspenzija i da 
možemo igrati utakmice. Prodajom Sivonjića riješit 
ćemo i sve preostale obveze s arbitraže i normalno 
se natjecati u Drugoj ligi, što nam neki stalno, 
pomalo i bezobrazno, pokušavaju osporiti - dodao je 
Kolundžić.

Veličani žele povratak među prvoligaše
VELIKA - “Nema više ludih ugovora i ludih obećanja, koje nitko ne može ispuniti i zbog kojih danas 

imamo problema. No, unatoč tim problemima iz prošlosti, prijavili smo se za 2. HNL i igrat ćemo je. Neka 
to više nitko ne dovodi u pitanje. Ugovori neće biti veliki, ali ćemo ih moći poštovati”, kazao je Ivica 
Kolundžić, predsjednik Kamen Ingrada, na prvom sastanku s igračima veličkoga drugoligaša uoči prvog 
pripremnoga treninga.

Prozivci se odazvalo 20 igrača: Poleti, Sivonjić, Šimek, Pukljak, Pajić, Bašić, Zeba, Marčinković, 
Boban, Zlomislić, Cekinović, Kokić, Popko, Drežnjak, Kurjaković, Golik, Petrušić, Solić, Smajlović i 
Z.Tomić. Opravdano su izostali Milina, Sušac, Biberović, te I.Tomić, dok se Šest i Sklepić još nisu izjasnili. 
Među nabrojenim igračima ima i novih lica, no to ne znači da će svi ostati.

- Bit će još koji dolazak, ali i odlazak, tako da ćemo na raspolaganju imati dvadesetak igrača, kao što 
smo i planirali - kazao je Dalibor Bognar, trener veličkoga drugoligaša.

Na prozivci se pojavio i Ilija Sivonjić, najtraženiji velički nogometaš. Ipak, malo je vjerojatno da će 
Sivonjić predvoditi Kamen Ingrad u Drugoj ligi.

- Došao sam, moram trenirati. U iduća dva-tri dana trebao bi se konačno riješiti moj status, odnosno 
moj prijelaz u jedan drugi klub - najavio je Sivonjić.

S takvim raspletom računaju i u veličkoj Upravi, jer bi time u klupsku blagajnu pristigla određena 
odšteta, koja bi donekle olakšala tešku situaciju. No, bez obzira na izvjesnu prodaju Sivonjića, podno 
Papuka smatraju kako će svejedno imati dobru momčad za drugoligašku konkurenciju.

- Najvažnije je što duže zadržati priključak s vrhom, budući da će doći do proširenja prve lige, za koju 
mi inače imamo sve uvjete. Nastojat ćemo stoga biti što bliži četvrtom-petom mjestu, kako bismo bili u igri 
za povratak u prvoligaško društvo, a pokaže li novi vlasnik tvrtke Kamen Ingrad d.d. u stečaju interes za 
nogomet, što očekujemo, imali bismo lijepu priliku za povratak u Prvu HNL - zaključio je Kolundžić.

32



Brdska utrka “Biser Slavonije”, Papuk
Datum utrke: 05.08.2007.

Mjesto utrke: Papuk. Brdska utrka “BISER SLAVONIJE” Papuk 
Salomon Croatia Cup 

Ekipno i klupsko prvenstvo Hrvatske 
05.08.2007. 

ORGANIZATOR : MK Hrvatski sokol Osijek 
POKROVITELJ : HSP 
DATUM : 05. kolovoz 2007. u 11h
START-CILJ: Planinarski dom “Jankovac” 

STAZA: 10 km gore-dolje, juniori 7,5 km 
OKRIJEPA: svaka 3 km; Garderoba i tuširanje osigurani
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Velički vatrogasci nastavljaju izvršavanje 
programa rada kojeg je odredila Skupština DVD 
Velika za 2007. godinu.Nabavljen je vatrogasni 
kombi i ugrađena signalizacija pa je osiguran 
udoban i siguran prijevoz za 8 vatrogasaca i nešto 
vatrogasne opreme na vatrogasne intervencije 
,vatrogasna natjecanja i vatrogasna druženja 
.Ovim je zaokružena nabava vatrogasnih vozila 
jer sa vatrogasnom cisternom TAM-130 i malim 
navalno-tehničkim vozilom Iveco udovoljavamo 
odredbama pavilnika o opremljenošću 
vatrogasnim vozilima vatrogasnog društva 
našeg ranga.Nabavu vatrogasnog kombija i 
ostale vatrogasne opreme možemo zahvaliti 
redovitom financiranju iz proračuna i dodatnim 
srdstvima Općine Velika,članarini ali i dobrom 
raspolaganju sa financijskim sredstvima u 
vatrogasnom društvu.Vatrogasna postrojba 
DVD Velika izvršila je niz sitnih intervencija 
vezano za paljenje strništa te požara na 
pašnjacima.Izdvajamo vatrogasnu intervenciju 
za pomoć mještanima Trenkova prigodom 
nedavnog nevremena.Naredbom glavnog 
vatrogasnog zapovjednika dislocirani su 
vatrogasci raspoređeni u interventnu vatrogasnu 
postrojbu Vatrogasne zajednice Požeško-
Slavonske na priobalje radi gašenja požara.Među 
njima i Marko Šostić iz našeg vatrogasnog 
društva.Zapovjedništvo DVD Velika održalo je 
više vatrogasnih vježbi za pripremu natjecatelja 
za natjecanje vatrogasaca županije.Ovo 
vatrogasno natjecanje zasad je odgođeno zbog 
tragedije vatrogasaca na Kornatima.Društveni 
život vatrogasaca i suradnja sa drugima odvija se 
uobičajeno.Tako su članovi vatrogasne mladeži 
sačinjavali 6 smjenu naše županije u kampu 
vatrogasne mladeži Fažana 2007.Održano je 
druženje na šumarijskom odmaralištu.Vatroigasci 
su uveličali proslavu Velike Gospe na Sv.Misi i 

procesiji.Bili smo u gostima kod prijatelja iz 
DVD Široko Polje povodom proslave nabave 
prvog navalnog vozila.Pridružili smo se našim 
prijateljima vatrogascima DVD Vodice na 
sprovodu dvojice njihovih vatrogasaca stradalih 
u požaru na Kornatima.Dojmila nas je  tuga,žalost 
i nevjerica koja vlada među njima,koji si nemogu 
objasniti zašto su i kako poginuli u požaru kakve 
inače gase stotinjak puta godišnje.Tuga i žalost 
je povećana jer je u Zagrebu preminuo još jedan 
vatrogasac iz Vodica a jedan se doslovno bori za 
život u Splitu.

Franjo Zvekić
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7.8.2007
ZBOG IZVANREDNE SITUACIJE NA POŽARIŠTIMA NA HRVATSKOM JUGU PROVEDENA 
MOBILIZACIJA DOBROVOLJNIH VATROGASACA

Slavonci krenuli u pomoć Dalmaciji 
POŽEGA - Zbog izvanredne situacije na 

požarištima na hrvatskom jugu, iz Slavonije je 
07.08.2007. put Šibenika u pomoć tamošnjim 
vatrogascima krenulo 57 vatrogasaca iz više 
dobrovoljnih vatrogasnih društava s područja Osječko-
baranjske, Vukovarsko-srijemske, Brodsko-posavske i 
Požeško-slavonske županije.

Stanje u Dalmaciji postalo je za umorne i 
iscrpljene domaće vatrogasce vrlo teško jer požari 
izbijaju prečesto, na vrlo širokom području. U nedjelju 
navečer tako se vodila grčevita borba gasitelja s 
požarima koji su u okolici Dubrovnika ugrozili 
stambene objekte. Zbog toga je glavni vatrogasni 
zapovjednik u nedjelju kasno navečer izdao naredbu 
svim dobrovoljnim vatrogasnim postrojbama Slavonije 
i Baranje da se odazovu u pomoć.

POZIV NA MOBILIZACIJU

Već u rano ujutro nakon poziva na mobilizaciju 
dobrovoljnih vatrogasnih postrojbi, u Osijeku 
je okupljeno 57 dragovoljaca iz mnogobrojnih 
dobrovoljnih vatrogasnih društava iz cijele Slavonije 
i Baranje. Oni bi na tjedan dana trebali zamijeniti već 
umorne vatrogasce u okolici Šibenika. Njih 37 poslano 
je s područja Osječko-baranjske županije, iz koje su 
poslana i tri vatrogasna vozila. Deset dobrovoljaca s 
jednim vatrogasnim vozilom pošlo je iz Vukovarsko-
srijemske županije, a 10 ljudi je poslano s područja 
Požeško-slavonske županije.

- Već dugi niz godina naši se vatrogasci kale na 
gašenjima požarišta diljem Slavonije i Baranje. Neki od 
njih su proteklih godina gasili požare i po Dalmaciji, 
tako da naša spremnost u borbi protiv opasne vatrene 
pošasti koju neprestano gledamo na televiziji nije 
upitna. Osim toga, ako bude potrebe, ostat ćemo i 
duže kako bismo što uspješnije obranili jadransku 
obalu od ove goruće stihije koja svakodnevno prijeti 
egzistenciji lokalnog stanovništva Šibenika i njegovog 
šireg područja - kazao je Dražen Hećimović, županijski 
zapovjednik vatrogasnih postrojbi Osječko-baranjske 
županije.

Na mjestu okupljanja prije polaska, kod 
Vatrogasnog centra u Osijeku, dočekala nas je uistinu 
vesela atmosfera. Dečki iz Bistrinaca, Habjanovaca, 
Belišća, Bizovca,Požege, Osijeka, Vinkovaca i drugih 
mjesta nisu bili zabrinuti zbog “vruće” situacije koja 

ih čeka na jugu. Najstariji član ove dobrovoljne ekipe, 
potpredsjednik DVD-a Retfala Pero Begovac, inače 
profesor u osječkoj Osnovnoj školi Retfala, glavni je 
koordinator skupine. Kaže kako je dužnost pomoći 
sačuvati našu obalu, ali i pomoći umornim i nemoćnim 
ljudima u Dalmaciji. Begovac je iskusan u gašenju 
šumskih požara jer je kao zapovjednik vatrogasne 
jedinice gasio požare na Korčuli.

POŽARI PRIJETILI I U SLAVONIJI

- Po ovakvim vrućinama s 25 litara vode na 
leđima i na najvišim visinama, gdje su najčešći požari, 
uistinu nije lako, dobacio je s osmijehom Željko 
Budinčić - napominjući pri tome i kako se u dobrom 
društvu i organiziranom ekipom može riješiti svaki 
“gorući” problem.

A da je riječ o doista dobroj ekipi govori i 
činjenica da je obavijest o polasku za Šibenik stigla u 
nedjelju oko 22 sata.

- Unatoč pozivu glavnog zapovjednika da iz 
područja Osječko-baranjske županije pošaljemo 
30 ljudi, mi smo ih uspjeli skupiti 37 - istaknuo je 
pročelnik vatrogasne zajednice Osječko-baranjske 
županije Berislav Hengl. On dodaje kako na Jadran 
osječko-baranjski vatrogasci odlaze još od 27. lipnja, 
a trenutačno je na moru iz te županije 62 vatrogasca i 
osam vatrogasnih vozila.

- Nažalost, ni na području naše županije nije 
bajna situacija. Samo u srpnju na otvorenom je 
prostoru izbilo 150 požara. Ali unatoč tim problemima, 
drago nam je kada možemo pomoći našim kolegama u 
Dalmaciji - rekao je Hengl.
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Rođen: 1. siječnja 1711. u Reggio Calabriji
Umro: 4. listopada 1749. u zatvoru tvrđave Špilberg 

u Brnu 
Ratnik, pustolov, bonvivan, vođa pandurske 

banderije. Sve je to bio hrvatski barun Franjo Trenk, 
kontroverzna povijesna osoba, koju i danas jedni 
osporavaju, a drugi slave. Međutim, jedno je neosporno: 

FRANJO TRENK

barun Trenk bio je vješt vojnik i genijalan vojskovođa, s činom pukovnika, a svijet je trajno  zadužio 
uvođenjem glazbe, orkestra u vojne jedinice.

Franjo Trenk rođen je na Novu godinu 1711. u Reggio Calabriji gdje mu je otac Ivan, austrijski 
časnik, bio na službi. Kao dijete živi u Italiji, Mađarskoj i u Požegi, blizu koje Trenkovi imaju veliko imanje 
u mjestu koje je poslije nazvano Trenkovo. Kada je stasao u mladića, otac ga šalje u vojnu školu u Šopron, 
a već sa 16 godina postao je zastavnik u puku Nikole Paffyja. 

Trenk veoma brzo dolazi na glas kao sjajan vojnik, ali i kao čovjek neobuzdane naravi, o čemu 
svjedoče brojni sukobi i dvoboji s drugim časnicima. Sastavni su dio života njegova društva pijanke, 
kartanja, zabave sa ženama i proganjanje razbojnika koji se u to doba skrivaju po slavonskim šumama. 

Nakon vjenčanja s kćerkom podmaršala Tillera, Trenk se nastanio u Požegi. Kratko je to, relativno 
mirno razdoblje njegova života, koje završava smrću njegove žene i četvero djece tijekom epidemije kuge 
godine 1737. 

Trenk je odlučio nastaviti vojnu karijeru pa odlazi u Rusiju i uključuje se u rusko-turski rat. Tu je Trenk 
stekao slavu, ali i brojne neprijatelje, jer je u jednoj od presudnih bitaka, umjesto maršala koji se povlačio, 
sam poveo vojsku i porazio Tatare. Zbog neposluha strpan je u zatvor, potom pomilovan, unaprijeđen u čin 
bojnika, a poslije i protjeran iz Rusije zbog okrutnosti i stalnih sukoba s časnicima. 

Kada su se Prusija i Bavarska pobunile protiv Marije Terezije i ženskog nasljedstva austrijske krune, 
Trenk je u Slavoniji opremio vojsku od 1000 ljudi. Marija Terezija zahvalno je prihvatila pomoć i uskoro 
Trenkovi panduri stupaju ulicama Beča. Na opće divljenje građana, jer su odjeveni u živopisne odore, 
opasani sabljama i noževima, ispred čete viore se konjski repovi a na začelju svira vojna glazba. Panduri 
su obrijani, s velikim perčinom, a oko vrata im je crveni 
rubac s čvorom protiv zlih uroka. 

Trenk je ostvario mnoge slavne pobjede sa svojim 
pandurima. I protiv Prusa i protiv Turaka. Najslavnija od 
njih je osvajanje utvrde Kolin u kojoj je boravio i sam 
car Fridrich II. U njemačkom gradu Waldmünchenu, 
pak, i danas priređuju svečanosti u čast Trenka koji je 
poštedio taj grad od razaranja. 

Barun Franjo Trenk završio je život u zatvoru 
tvrđave Špilberg u Brnu, shrvan bolešću, 4. listopada 
1749. Tada je imao 39. godina. Neki su ga zavidni časnici 
i velikaši tužili za okrutnost u ratu i pljačke. No slavni 

pukovnik Marije 
Terezije vjerojatno 
bi se izvukao optužbi 
da nije javno napao i 
isprebijao čak i svoje 
tužitelje. 
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Astru svoju Hrvat ljubi 
Njemački kompakt izniman uspjeh postiže zbog kvalitete i modernog dizajna te povoljnih cijena

Prodaja Opel Astre na hrvatskom tržištu spada u domenu svjetskih fenomena, jer kad netko tako suvereno 
dominira nekim tržištem poput kompakta s logom munje, uzimajući iz mjeseca u mjesec 10 posto, pa čak i više 
tržišnog kolača, to nije slučajnost. 

Opel je tijekom prvih šest mjeseci ove godine u Hrvatskoj prodao malo manje od 7000 vozila, što predstavlja 
16,11 posto udjela ukupnog tržišta, pri čemu je Astra prodana u 4749 primjeraka (11 posto tržišnog udjela). 

Samo u prva dva mjeseca Astra je išla nešto “slabije” kod nas - prodano je oko 600 komada, da bi se prodaja 
potom podigla na 850 komada i u travnju ostvarila rekord s više od 1000 prodanih jedinica. Sada se ustalila na 
800 do 900 komada mjesečno, što znači da je u prvih šest mjeseci ove godine u ukupnom zbroju svaki 10. prodani 
automobil bio Opel Astra. 

Naravno, riječ je o Astri treće generacije koja ipak ne bi bila toliko uspješna da se u taj broj od gotovo 
4800 prodanih primjeraka ne računa i Astra Classic II, 
odnosno stariji model Astre, čija je glavna prednost odlična 
opremljenost po povoljnoj cijeni. 

U Opelu nemaju točne podatke o tome koliko je 
prodano novih, a koliko starih modela Astre, ali kako kažu, 
na Astru Classic otpada između 30 i 40 posto prodaje, što 
ovisi o marketinškim akcijama. Pritom treba napomenuti da 
kupci traže Astru Classic II koja obavezno mora imati klima-
uređaj. 

Ni u Europi Astra previše ne zaostaje s prodajnim 
rezultatima. Od ožujka 2004. godine, kada je započela 
prodaja treće generacije Astre, pa do ožujka ove godine, 
na Starom je kontinentu prodano 1,2 milijuna Opelova 
kompakta. 
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OPĆINA VELIKA UREDILA 
PET DJEČJIH IGRALIŠTA

UGOSTITELJSTVO GRBAVAC

Radno vrijeme:

radnim danom od 7,00 do 23,00

vikendom od 7,00 do 02,00

Vilima Pintara 1, VELIKA
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DJELOVANJE UDRUGE RASELJENIH HRAVATA 
KOTORVAROŠKE DOLINE

U vremenu od zadnjega  našega javljanja u 
ovome listu  Udruga raseljenih Hrvata kotorvaroške 
doline uspješno je realizirala planirane aktivnosti 
i obogatila  duhovni život svojih članova sa 
ponuđenim sadržajem.

U vrlo kratko roku uspjeli smo organizirati niz 
hodočašća.

Prvo i najbrojnije hodočašće koje je Udruga 
organizirala je odlazak sv. Ivi u Podmilačje.

To je ,prema broju hodočasnika, najpoznatije 
svetište u BiH i ove godine prema nekih statistikama 
bilježi dolazak oko 80 000 ljudi iz svih krajeva BiH 
i susjednih država.

Pješaka hodočasnika iz Požege bilo je 54 a 
ostali hodočasnici su išli organiziranim prijevozom 
.

Pored navedenoga hodočašća vrijedno je 
spomenuti  odlazak sv. Iliji u Jakotinu i Plitsku, 
Velikoj Gospi u Sokoline gdje je misu predvodio 
biskup banjalučki  Franjo Komarica te sv. Roku u 
Zabrđe.

Također, veliki broj članova Udruge prvi put 
je ove godine hodočastio u Voćin.

Osim hodočašća u kolovozu je organiziran i 
malonogometni turnir u Vetovu.

Na turniru je sudjelovalo 12 ekipa i održavao 
se na dva terena.

Uz mali nogomet  turnir je popraćen i raznim 
drugim sportskim i društvenim sadržajem.

Bilo je natjecanje  u preciznom šutiranju lopte 
i bacanju kamena s ramena.

Nagrade za prva tri mjesta su bile u novčanom 
iznosu a fond nagrada iznosio je 6000 kn dok ostala 
natjecanja su popratili sponzori: Grawe osiguranje i 
vinari kutjevačkoga kraja.

Cjelokupan program nadopunili su štand sa 
hranom, pićem i glazbom u večernjim satima.

Ono najbitnije što vrijedi istaknuti da se ljudi 
na ovaj način zbližavaju, informiraju o rodnom 
kraju  i ponovo ostvaruju kontakte sa dalekim i 
nekada bliskim osobama.

Upravo tu potrebu su prepoznali raseljeni 
Hrvati kotorvaroške doline i osnovali Udrugu.

Ove godine, 03. studenoga  Udruga će održati 
redovnu izbornu godišnju skupštinu  sa namjerom 

da informira svoje članove o budućim planovima, 
iznese financijsko izvješće i ponovo izabere Upravni 
i Nadzorni odbor za slijedeću godinu.

Ovim putem se Udruga zahvaljuje svima 
koji su pomogli radu i doprinijeli realizaciji svih 
poduzetih aktivnosti.

Anđa Derdić
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VELIKA
Na južnim obroncima Papuka (953), nasuprot Požegi, uvuklo se među dvije planinske kose naselje Velika. 

Ispresijecano je brojnim brzacima potoka Veličanke. Istočnim dijelom planinskog lanca protiče rječica Dubočanka, 
a zapadnim dijelom Veličanka, zvana još i Božji zdenac. Mjesto je poznato već u srednjem vijeku. U njemu već u 
12. st. postoji crkva, a župa se spominje 1332. godine. Sadašnja crkva, gotičkog stila, pripadala je augustincima. 
Građena je početkom 14. st., a god. 1435. spominje se i samostan. Za vrijeme turskog vladanja u Slavoniji ( 1535. 
– 1700.) jedino je u Velikoj bilo dopušteno vršiti vjerske obrede i zvoniti zvonima. U to vrijeme u Velikoj su bili oci 
Franjevci redovito obilazili zastrašene katolike, poučavajući ih u vjeri. U Velikoj i okolici našlo se rimskih grbova i 
novca. To je znak da je u ovom kraju i mjestu postojalo staro naselje. Možda je te stare i prastare stanovnike privukla 
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topla voda, koja još i danas izvire iz stijene. Dva jaka vrela davala su dovoljne količine vode, što je omogućilo da su 
1900. g. postojali zatvoreni bazeni i uređeni kupališni prostor. 

Sadašnja crkva sv. Augustina nalazi se pred obnovom. U crkvi se posebno časti kip Majke Božje – Gospa od 
utjehe. Gospom od utjehe nazvan je kip po dokumentu pape Pija II iz 1460. god. Papa Benedikt XIII podijelio je 
1723 god. Posebne oproste kipu i onima koji ga štuju.

Godine 1976. bila je Marijanska godina pa su vjernici župe Velika, sa svojim tadašnjim župnikom Mirkom 
Roginićem, odlučili obnoviti vrlo stari kip Majke Božje. To se i dogodilo 22. svibnja 1976. god. Veliko mnoštvo 
vjernika dočekalo je uzoritog kardinala Franju Kuharića koji je nakon procesije sv. Mise i krunjenja milosnog kipa 
– Gospe od utjehe – izjavio: „ Ovako lijepog kipa Majke Božje, nisam nigdje vidio.“ Otada zavjetni Gospin kip 
stalno, sve više privlači molitelje, a pobožni hodočasnici okupljaju se osobito za blagdan Velike Gospe i o obljetnici 
okrunjenja kipa. Lani smo proslavili 30. godina kako je kip okrunjen. U zadnje vrijeme već nekoliko godina na 
obljetnicu krunujenja milosnog kipa požeški biskup Antun Škvorčević dolazi podijeliti krizmanicima sakrament sv. 
Potvrde.

Na blagdan Gospe Snježne ( 5. kolovoza ) djeca i mladi župe Velika hodočaste Gospi u šumu zvanu Duboka ( 
udaljena 5 km od crkve). Putem koji vodi kroz predivni Park prirode, nailazimo na kapelicu sv. Ivana Krstitelja. Kod 
„sv. Ive u šumi“ dva puta godišnje odsluži se sv. Misa i to na blagdane rođenja i smaknuća – „najvećeg sveca“.

U Dubokoj, Gospin kip smješten je na samom rubu stijene ispod koje teče čista i bistra izvorska voda, baš kao 
što je i Gospa bila. To je mjesto postalo omiljena postaja planinara, izletnika i lovaca, čiji se dom nalazi u blizini. 
Nije zato slučajno što neki za to mjesto kažu da je „hrvatski Lurd“. Kip Gospe Snježne, prije pet godina, postavio je 
tadašnji velički župnik Perica Matanović.

Svake godine vjernici župe Velika organizirano hodočaste u marijanska svetišta: Voćin, Pleternicu, Mariju 
Bistricu… U korizmi, u veličkoj župi, održava se križni put po župnim postajama (kapelicama i križevima). Na 
čelu sa veličkim župnikom Josipom Klarićem na put krene dvjestotinjak vjernika, uglavnom djece – krizmanika i 
prvopričesnika. Cilj takvog jednodnevnog križnog puta jest, da postanemo svjesni težine i značenja Isusova križnog 
puta, te da naučimo strpljivo nositi svoj križ. Svake se godine, u mjesecu svibnju(Marijinom mjesecu), održi koncert 
pjevačkih zborova na vanjskom oltaru perivoja Gospe od utjehe. Pjevačke zborove čine djeca iz vrtića, osnovne 
škola, udruge „MI“, zatim crkveni pjevački zborovi i katedralni zbor.

Za najveće blagdane, kao što su Uskrs i Tijelovo, u procesiji redovito sudjeluju vatrogasci, folkloraši, 
planinari,…

Svake nedjelje služe se tri sv. Mise. Dvije u Velikoj i jedna u Trenkovu. Sve tri sv. Mise su dobro posjećene, 
a osobito je lijepo vidjeti puno djece. U župi postoji, osim crkvenog pjevačkog zbora, i dječji pjevački zbor, koji se 
osobito ističe na jutarnjoj nedjeljnoj sv. Misi za mlade. Župa Velika ima nekoliko mladića u zagrebačkom sjemeništu 
i jednog bogoslova u Đakovu.

Ne tako davno, izgrađen je i završen novi župni stan. Osim za smještaj svećenika, župni stan služi i za pastoral 
požeške biskupije. Ovdje se rado okupljaju svećenici i redovnici, bogoslovi, sjemeništarci, ministranti, mladi i 
katoličke obitelji.

Župa Velika danas, osim naselja Velika, obuhvaća još sela Radovance, Trenkovo i pola Trnovca.
Na tekst gospođe Marije Iličić, „Gospo od utjehe“, himnu Gospo od utjehe, uglazbio je vlč. Perica 

Matanović
Pripremio: Vlado Bošnjaković

Prosulo je sunce zrake, zora biser
rosu snila, da bi tebi Majko draga

krunom glavu okitila.
Gospo od utjehe, ovjenčana slavom raja,

Gospo od utjehe, kraljice Veličkoga kraja.

Slavimo ti ime sveto, iz srca nam
pjesma kliče, utjehu i milost daj nam,

 molimo te cijelim bićem.
Gospo od utjehe, ovjenčana slavom raja,

Gospo od utjehe, kraljice Veličkoga kraja.

Mi želimo uvijek biti pod okriljem tvoga lika,
kud god krene staza naša 
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KUD “Ivan Goran Kovačić” , Tamburaški sastav “Grofovi” i načelnik Općine Velika Vlado Boban bili  
su od 14.  rujna do 16. rujna u posjetu Hrvatima u Republici Mađarskoj u gradovima Tokol i Budimpešta.

Prve večeri poslije nastupa KUD-a  prigodom riječi dobrodošlice gradonačelnik Tokola Hoffman 
Pal poziva načelnika Velike Vlado Bobana da povećaju suradnju između gradova , tako da se dogovore 
razne suradnje između ostalog da se postanu “Gradovi prijatelji”.Znatan dio pučanstva Tokola (na 
hrvatskom Tukulja) sačinjavaju Hrvati koji su  - očuvavši svoje običaje - donekle bili odijeljeni od ostalih 
naselja.Stanovništvo živi dijelom od poljoprivrede , a dijelom radi u obližnim industrijskim poduzećima 
među kojima izdvajamo poduzeće za proizvodnju aviona Dunai Repulogepgyar.Pokraj mjesne samouprave 
u gradu djeluje hrvatska i njemačka manjinska samouprava. U naselju je osigurana nastava  na manjinskim 
jezicima, a također i daljnje življenje kulturnih tradicija. U naselju djeluje narodnosni  folklorni ansambl i 
dva pjevačka zbora, a popularne su i tradicionalne priredbe. U Tukulji žive marljivi, gostoljubivi ljudi koji 
brižljivo čuvaju svoje tradicije. Budućnost naselja čine njegove povoljne okolnosti, gospodarske i turističke 
mogućnosti pošto se nalazi na Dunavu.

Drugog dana se selimo  u Budimpeštu gdje nam domaćin Hrvatska manjinska samouprava gdje smo 
imali nastup uz još deset folkornih skupina.treći dan nakon razgledanja Budimpešte krenuli smo kući.
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TAEKWONDO KLUBNK „BSK“ BIŠKUPCI

DOBRI  NA POČETKU 
NOVOG PRVENSTVA

U novo prvenstvo II ŽNL Požeško-
Slavonske županije NK „BSK“ je krenuo 
s promjenjivim uspjehom. Poslije pet 
odigranih kola seniorskih momčadi ima 
tri pobjede i dva izgubljena susreta, te sa 
devet osvojenih bodova i gol-razlikom 
11:6 trenutno zauzima četvrto mjesto 
na prvenstvenoj ljestvici. Uz seniorsku 
momčad, nastupa i juniorska, koja je do 
sada tri susreta izgubila, a dva dobila.

Seniorska momčad je u novoj sezoni 
uglavnom ostala u neizmijenjenom 
igračkom kadru, ali je pojačana povratkom 
svoja dva bivša igrača, Antom Martinašem, 
koji se vratio iz „Croatie“ Mihaljevci, te 
Matom Jakićem, povratnikom iz Austrije. 
Također je tu mladi i perspektivni vratar 
Hrvoje Šipura iz drugoligaša „ Kamen 
Ingrad“ Velika.

Ovogodišnje ambicije kluba 
su sukladno igračkim i materijalnim 
mogućnostima, ostvariti što bolji plasman, 
a po ukazanoj prigodi i plasman u viši rang 
natjecanja.

U klubu se već duže vrijeme radi 
na stvaranju što boljih uvjeta za rad, 
ulaganjem nemalih sredstava u izgrađeni 
objekt na igralištu. Za ovu godinu prioritet 
je na postavljanju pločica u sve prostorije 
u donjem dijelu objekta, za što je materijal 
nabavljen, te po mogućnosti postavljanje 
vanjske stolarije na gornji dio objekta i 
izrada novih kućica za pričuvne igrače. U 
tome smislu, klupsko vodstvo je u obvezi do 
kraja godine realizirati zacrtane prioritete, 
kao i opravdati dobivena sredstva iz 
proračuna općine Velika za 2007. godinu.

Priredio: Ivan Bunjevac

Na kraju proljetne taekwondo sezone obavili 
smo polaganje u svrhu promaknuća učenika u viša 
zvanja.Polaganju je pristupilo 26 učenika pred komisijom 
Hrvatskog Taekwon-do saveza (Sliško Zlatko 6.dan). 
Nakon dva sata ispitivanja svi su učenici zadovoljili 
TKD znanjem, te promaknuti u viši stupanj.U zadnjem 
smo broju pisali o TKD seminaru u Velikoj, koji je već 
bio upisan u kalendar HTS-a, ali mjesto održavanja 
seminara je promijenjeno zbog nedostatka uvjeta u 
Velikoj ( dvorana).Seminar je održan u Zagrebu pod 
vodstvom Slavka Jereb 6.dan, Ante Nobilo 8. dan.Iz 
našeg kluba prisustvovao je trener Zdenko Zlomislić 
te pred navedenim majstorima i legendama Hrvatskog 
TKD-a, položio za crni pojas 3.dan. 

Nakon dugih ljetnih praznika sa školom počeli su 
i prvi treninzi.Rad nastavljamo ustaljenim tempom te se 
nadamo dobrim rezultatima i ove sezone.

Sportski pozdrav!
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U organizaciji udruge Veličanka na školskom 
igralištu u Velikoj, 15.08.2007. održan je prvi 
turnir općine Velika u malom nogometu na kojem 
je sudjelovalo pet ekipa iz naše općine: Velika, 
Radovanci, Stražeman, Trnovac i Toranj dok je ekipa 
Trenkova u zadni trenutak otkazala svoj nastup. 
Mnogobrojni gledatelji mogli su uživati u dobrom 
i borbenom nogometu što su nam ga pokazale 
sve ekipe. Iako prvi, turnir je privukao veliki broj 
ljubitelja sporta, a za što su sigurno zaslužni odlični 
organizatori koji u budućnosti obećavaju još bolje 
i atraktivnije turnire svake slijedeće godine uz još 
veće druženje i opširniji program. Po završetku 
turnira posjetitelji su mogli uživati u tamburaškoj 
glazbi uz T.S. Grofove i u piću po simboličnim 
cijenama. 

Bio je to vrlo lijep i ugodan događaj 
povodom Velike gospe u našem mjestu na kojem 
se zahvaljujemo organizatorima, a posebno svim 
ekipama koje su se nedmetale u vrlo fer i korektnoj 

borbi u kojoj je domaćin ove godine bio najuspješniji 
te osvojio prvo mjesto,  evo i rezultata:

1. krug

Velika – Stražeman        1:1 (5:4) jedanaesterci
Radovanci – Toranj        9:0
Trnovac – slobodan

Finale:  

Trnovac – Velika             2:1
Radovanci – Trnovac      2:1
Velika – Radovanci         4:1

Tablica: 

1. Velika            1  0  1       5:3    3
2. Trnovac          1  0  1      3:3    3
3. Radovanci      1  0   1     3:5    3
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U razdoblju od posljednjeg broja „KRONIKE“ do 
danas, bilo je dosta aktivnosti, pogotovo ako imamo na 
umu da su to bili ljetni mjeseci, kada je u pravilu, zbog 
vrućina i godišnjih odmora, aktivnost kluba minimalna. 
Naglasak je stavljen na uređenje prostorije kluba koja 
je bila zaista u lošem stanju jer nikada nije niti bila do 
kraja uređena. Od izvršenih radova navest ćemo samo 
neke, a da bi oni bili izvedeni bilo je potrebno obaviti 
niz „sitnih“poslova. Uglavnom, prostorija je dovedena 
u takvo stanje da je to danas jedan ugodan prostor. 
Stavljen je nadbeton, pločice, okrečeno je, uređena 
stolarija, stavljena je i ploča sa natpisom kluba, tako 
da se zna da se tu radi o prostoriji kluba.Sve to je bilo 
potrebno kao uvjet za normalan rad kluba, pogotovo sa 
djecom, jer ono ranije nisu bili uvjeti za boravak zbog 
higijenskih nedostataka.

Od značajnih aktivnosti u pogledu same 
šahovske igre, navodimo aktivnosti organiziranja i 
provođenja šahovskih nadmetanja naše županije, gdje 
su za ekipu Velike nastupili sve od reda aktivni članovi 
našega kluba.Nastupile su ekipe iz : Brestovca, Požege, 

Kaptola, Pakraca i Velike, u kojima je sudjelovalo 
niz aktivnih i poznatih igrača, pa čak i tri majstorska 
kandidata. I u takvoj konkurenciji uspjeli smo osvojiti 
drugo mjesto iza ekipe Pakraca a ispred Požege.

Drugo natjecanje održano je u Kutjevu,  prigodom 
DANA GRADA, a nastupile su slijedeće ekipe: Kutjevo, 
Pakrac, Bogićevci, Pleternica,Velika. Tu se radilo o vrlo 
jakom turniru jer su to sve učesnici III šahovske lige RH 
– istok. Kao dokaz snage turnira je i to da su u svojim 
redovima ekipe imale i jednog međunarodnog majstora, 
pet majstorskih kandidata i niz prvokategornika. Naša 
ekipa je podijelila 3. i 4. mjesto sa Pleternicom, dok su 
ispred nas bili prva ekipa Kutjeva i Bogićevci.  

Ovog trenutka za naš klub je značajno to da u 
nedjelju 30.9.2007. godine počinje drugi dio natjecanja 
u sklopu ekipnog prvenstva RH III liga-istok. Do kraja 
je ostalo pet kola, a u prvom kolu gostujemo u Špišić 
Bukovici, jednoj od vodećih ekipa u našoj ligi. Kao i 
prošle godine, cilj nam je zadržati se u istoj ligi, što 
neće biti nimalo lak zadatak, jer je to za nas amatere 
zaista visoka kvaliteta. Ipak, nadamo se da ćemo u tom 
pogledu u idućem broju kronike imati dobre vijesti. 

VIJESTI IZ ŠAH KLUBA „LAPJAK“ VELIKA

Treće regionalno prvenstvo mažoretkinja održalo se 17.6.2oo7.godine u Novoj Gradišci. Između 
Lipika, Pleternice, Nove Gradiške, Valpova i Požege, ove godine natjecale su se i naše mažoretkinje, i to 
u nizu kategorija.. Nakon jednogodišnje stanke, ponovno su okupljene na inicijativu predsjednika udruge, 
Želimira Hercigonje, te su pokazale veliku srčanost i upornost. U samo dva mjeseca pripremile su se za 
natjecanje. Zahvaljujući gospođi Nataši Ledić, rezultat nije izostao. Brojne medalje u kategoriji „solo“ i 
„duo“, i ona na koju smo najviše ponosni je srebrna medalja u D – kategoriji mlađih juniorki. Velika hvala 
mamama: Jasni, Slavici, Meliti, Mihaeli, Barbari i Renatama, na pomoći oko priprema za natjecanje, te 
ostalim roditeljima na podršci. Hvala i DVD – u Biškupci i NK“Kamen Ingrad“ na prijevozu.

VELIČKE MAŽORETKINJE

Nakon ljetne stanke, ovih dana slijedi ponovno okupljanje, te nastavak rada i priprema za 
državno prvenstvo. 

Pozivamo sve zainteresirane djevojčice da nam se pridruže sada na početku sezone. Informacije 
na broj: 098 – 564 – 311.

UDRUGA VELIČKIH MAŽORETKINJA 



Nakon dugog vrućeg ljeta u kojemu nismo bili 
previše aktivni, stigli su malo primjereniji dani za 
planinarenje. Možemo se pohvaliti s nekoliko lijepih, 
dugih izleta.

Prvo bi od njih valjalo spomenuti obnovu 
hodočasničkog puta iz Velike do Voćina. Koliko nam je 
poznato iz Velike se je prije II. Svjetskog rata hodočastilo 
do Voćina preko šume. Tako smo i mi ove godine preko 
Papuka otišli na hodočašće u Voćin. Sudjelovalo je 6 
članova našeg društva, a sama hodnja je trajala 8 sati.

Drugi dugački i ujedno dvodnevni izlet  bio je na 
Slet planinara Slavonije u Tivanovo (mjestašce na Krndiji 
udaljeno cca. 3 km od Feričanaca). Do tamo smo ukupno 
hodali 11 sati i bili najudaljenije  društvo koje je pješice 
stiglo na Slet. 

U kolovozu smo organizirali jedan poučni nočni 
izlet. Cilj je bila planinarska kuća na Nevoljašu. Tijekom 
noći smo promatrali meteorski roj perzeida i neke druge 
zanimljivosti na noćnom nebu, a naučili smo orijentaciju 
pomoću zvijezde Sjevernjače. 

Od ostalih planinarskih aktivnosti valja spomenuti 
nastavak uređenja planinarskog puta do Stražemanačkog 
grada. Markirali smo dio trase novog puta, ali nam za ovu 
jesen preostaje još dosta posla kako bi taj put bio potpuno 
gotov. Naši članovi su još planinarili po Dilj gori, Krndiji i 

na nekoliko izleta po Papuku. 
Na blagdan Velike gospe smo imali posebnu čast 

sudjelovati u procesiji i nositi kip Majke Božje Veličke. 
Planovi za jesen/zimu su opsežni. Planiran je niz 

radnih akcija i izleta. Od planiranih izleta izdvajamo 
sljedeće:
• 23.IX.2007. izlet u Feričance na tradicionalnu planinarsku 
manifestaciju «Kroz šume i vinograde»
• izlet u Slovenske alpe
• radna akcija na uređenju pl. staze na Stražemanački grad
• radna akcija na uređenju staze na Češljakovački vis
• radna akcija pripreme drva za zimu na Mališćaku i 
Nevoljašu
• 11.XI.2007. «Martinje u Požegi» izlet na Požešku goru
• izlet na Psunj

Posebno bi napomenuli naš tradicionalni memorijalni 
pohod povodom tragične pogiblje jedanajtorice Hrvatskih 
vojnika na Papuku. Ove godine pohod pada na sam datum 
pogibilje, 2. XII. Pozivamo sve da nam se pridruže na 
ovom pohodu kako bi dostojno obilježili ovaj dan.

 Podsjećamo i sve da su planinarske prostorije 
otvorene svakog petka od 20.30 h ( prostorije se nalaze u 
zgradi Općine). Posebno pozivamo sve osnovnoškolce i 
srednjoškolce da nam se pridruže i s nama planinare. 
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PLANINARI

Priređujemo organizirane ručkove, večere, proslave uz 
prethodnu najavu i dogovor oko gastro ponude.

Kontaktirati nas možete na našoj lokaciji:
Ugostiteljstvo i turizam »BARIŠIĆ«
Dr. Franje Tuđmana 40
34330 VELIKA 
Telefon: 034 233-501 
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Odrezak “Barun Trenk”
Kulinarski izlet u hrvatsku povijest dovedite do vrhunca odrescima “Barun Trenk”! Zasitno, složeno 

i maštovito jelo idealno bi bilo poslužiti s kuhanim ili pire krumpirom i zelenom salatom.

Vrijeme pripreme 40 min
Zahtjevnost

Energetska vrijednost 440 kcal / 1839 kJ

Sastojci za 4 osobe
600 g   svinjetine od buta
    Blagi ajvar 
40 g   kulena
1   tvrdo kuhano jaje
    sol
4 žlice   ulja
    ljuta papričica
200 g   šampinjona
    češnjak
1 žličica  Vegete
    vino po želji
2 žlice   kiselog vrhnja
1 žličica  Škrobnog brašna 
peršin

Priprema
1. Pripremite četiri odreska, malo ih potucite, 

premažite ajvarom, pa na svaki stavite po dvije 
tanke ploške kulena i četvrtinu jajeta. 

2. Odreske savijte i pričvrstite čačkalicom. 
Savijene odreske malo posolite i popecite na ulju 
sa svih strana. Dodajte ljutu papričicu, pa pirajte uz 
dolijevanje vode po potrebi dok ne omekšaju. 

3. Nakon toga izvadite odreske i papričicu na 
tanjur, a na preostaloj masnoći popecite nasjeckane 
šampinjone, dodajte nasjeckani češnjak i Vegetu, pa 
zalijte s malo vode. 

4. Vratite odreske i sve zajedno još kratko 
pirjajte. Pred kraj dodajte po želji malo vina, 
vrhnje u koje ste umiješali škrobno brašno i pospite 
peršinom.

Posluživanje
Uz ovaj specijalitet poslužite kuhani slani 

krumpir ili pire od krumpira.
Savjet

Za pripremu odreska možete koristiti i svinjski 
kotlet bez kosti ili svinjski file.

Nutritivne vrijednosti 
Energetske i nutritivne vrijednosti izračunate su po obroku. Ako se radi o desertu, energetske i 

nutritivne vrijednosti su izračunate za 100 g.

Nutrijent Mjerna 
jedinica

Količina RDA (%)
     žene*                         muškarci*

Ukupno bjelančevina g 36,39 - -
Ukupno ugljikohidrata g 8,46 - -

Dijetalna vlakna g 1,08 - -
Ukupno masti g 28,61 - -

Kolesterol mg 166,43 - -
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